
protokół nr xxlv
Rady Gminy Bralin
z dnia 30 marca 20t6 r.

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Gminy Bralin, rozpoczęła się o godz. 16,00 itrwała
do godz, 18,45.

porzadek obrad:
t. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2, Uchwalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4, Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Sprawozdanie z działalnpści Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie za rok

2015,
6. Sprawozdania z prac komisji Rady.
7. Zatwierdzenie planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Bralin.
8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budzetowej na 2016 rok.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata 2016-20ż2.
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

w Bralinie,
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażeniafniewyrazenia zgody na wyodrębnienie w

budzecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Planu Gospodarki

Niskoemisyjnej dla Gminy Bralin na lata 201,4 -2O2O".

13, Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie
postępowania rekrutacyjnego do publicznych szkół podstawowych, dla których Gmina
Bralin jest organem prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia
tych kryteriów, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej,

14. Podjęcie uchwaty w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie
postępowania rekrutacyjnego do publicznego gimnazjum, dla którego Gmina Bralin
jest organem prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych
kryteriów, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem gimnazjum.

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu ustalania dodatków do wynagrodzeń
dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których
organem prowadzącym jest Gmina Bralin.

]"6. Wolne głosy i informacje.
t7 . Zamknięci e posiedzen i a.

Pkt 1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
Otwarcia posiedzenia o godzinie 16.00 dokonał przewodniczqcy Rady Gminy Brolin Grzegorz

Lemanik.
Przewodniczqcy rady powitał przybyłych na dzisiejsze posiedzenie radnych Gminy Bralin, wojto
Gminy Bralin Pana Romana Wojtysiaka, zastępcę wojta Gminy Bralin Pano Roberta Kieruzala,
sekretarza Gminy Bralin Pana Zbigniewa Łotkę, skarbnik Grażynę Mosch, Panstwa sołtysow
Gminy Bralin, kierowników referatów oraz pracowników urzędu, przedstawicieli mediów oroz
przybyłq publiczność.

Nostępnie przewodniczqcy poinformował zebranych, że na dzisiejszym posiedzeniu
obecnych jest 13 na stan ogolny 15 radnych, co pozwala zgodnie z przepisami prowa
obradować i podejmowoć prawomocne uchwały.
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Nieobecni: Aldona Głqb i Kamil Lenort.
Przewodniczqcy poinformowoł zebranych, że w ostatnim czasie dotarła do nos smutna
wiadomość o śmierci wieloletniego sołtysa wsi Czermin Pana Stanisława Dębskiego w
zwiqzku z tym, przewodniczqcy poprosił zebranych o powstanie i uczczenie pamięci sołtysa
chwilq ciszy.

Pkt 2} Uchwalenie porządku obrad.
Przewodniczqcy rady poinformował zebranych, że porzqdek obrad wraz projektami uchwał
został dostarczony radnym a następnie zapytał czy ktoś chciałby zgłosić wniosek w sprowie
zmiany dzisiejszego porzqdku obrad.
O głos poprosił zastępca wojta,
Zastępca wójta: Szanowni Państwo chciałbym złożyć wniosek o rozszerzenie porządku obrad
o projekt uchwały Nr XXIV/100lż01,6 zmieniającą uchwałę Nr Llll/283/2014 Rady Gminy Bralin
z dnia 20 paŹdziernika 201,4 roku w sprawie przyjęcia tekstu jednolitego Wieloletniego
Programu lnwestycyjnego na lata ż01,4-ż0żż.
W związku z możliwością ubiegania się o aplikowanie, o środki zewnętrzne pochodzące z

Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich wnosimy tutaj do Państwa o zmianę tutaj uchwały
poprzez zmianę punktu nr t2 o nazwie: ,,Budowa, przebudowa i modernizacja ulic w
miejscowoŚci Bralin oraz budowa, przebudowa i modernizacja dróg gminnych" w treści
załącznika do niniejszej uchwały.
Mam nadzieję, ze Państwo macie przed sobą treść tej uchwały. Pierwotnie punkt 12 składał
się z dwóch linijek, natomiast wnioskujemy o wprowadzenie jeszcze w tym punkcie !ż nazwy
zadania przebudowa drogi na odcinku Mielęcin - Weronikopole o dł. 750 m. Mówię
determinuje nas to, że jest możliwośćzłożenia wniosku do PROW u o pozyskanie środków
zewnętrznych na budowę drogi. Jednym z elementów do wniosku, za|ączników jest właśnie
taki program strategiczny. Nadmienię, ze strategia, którą przygotowywaliśmy jest jeszcze na
etapie uzgodnień w Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska itym dokumentem nie mozemy
się posługiwaĆ, ale jako dokument strategiczny taki planistyczny możemy wykorzystać a takie
czynnoŚci juz podejmowaliśmy w poprzednich kadencjach i ten dokument również będzie jak

sdyby wystarczający do załącznika do wniosku o środki zewnętrzne także moją prośba o
włączenie to w procedowanie dzisiejszej sesji.
Pytań do złożonego wniosku nie zgłoszono, więc głos zabrał przewodniczqcy.
Przewodniczącv rady: Mnie nasunęło się takie pytanie, poniewaz na stronie BlP pojawiła się
taka petycja mieszkańców Mielęcina, tam z tej petycji wynika , że przynajmniej część
mieszkańców uważa, ze powinna być inna droga realizowan a, czy to było w jakiś sposób
konsultowane, że akurat jest ten odcinek drogi, czy była konsultacja z mieszkańcami, czy na
jakiej podstawie wytypowano ten odcinek drogi.
Zastępca wójta: Alez oczywiście, ze to też było konsultowane, zawsze będzie taka sytuacja -

nie wiem czy jest dzisiaj Pani sołtys - (odpowiedź z sali, że nie ma)zawsze będzie taka sytuacja,
Że komuŚ nie będzie pasował dany odcinek drogi a komuś wręcz potrzebny, więc no oczywiście
sołectwo jest duże, w tym sołectwie jak wiemy doskonale tych dróg gruntowych nie jest za
duŻo, więc od czegoŚ trzeba zacząc. Natomiast planujemy rozbudowę i modernizację tej drogi,
przygotowując się, mamy juz dokumentację wiec to jest wręcz naturalne, że jeżeli też
następuje możliwoŚĆ pozyskania tych środków, aby wszystko dopełnić, żeby zakończyć to
sukcesem a natomiast, jezeli chodzi o mieszkańców, petycja faktycznie na stronie internbtowej
się pbjawiła, mają mieszkańcy takie prawo będziemy się do tego też odnosić zgodnie z
procedurami.
Przewodniczący rady: Dziękuję za wyjaśnienia proszę radny Narękiewicz.
Radny Paweł Narękiewicz: To chodzi o tę drogę z płyt, tak?
Zastępca wójta: Tak.
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Radny Paweł Narękiewicz:To z tego, co wiem, to ludzie nie za bardzo chcą zeby to robić, tym
bardziej, że nie wiedzą jak ta droga po przebudowie ma wyglądać, bo z tego, co w rozmowach
słyszałem to ma to byĆ po prostu, płyty mają być wyciągnięte, przewiezione bodajze na drogę
koło Mnichowic a tu ma być tylko droga utwardzona, czy to będzie asfalt, czy po prostu
wysypane trochę kamienia. Bo jeśli to ma być tak robione to nie wiem.
WÓjt: Panie przewodniczący, Państwo radnija nie chcę opierać się na tym, kto co wie, kto co
usłyszał, projekt był równiez przedstawiany Pani sołtys, Pani radnej z Weronikopola, ma to być
droga asfaltowa a petycja dotyczy odcinka drogi, który jest na granicy naszejgminy z Kępnem
pod samą Rzetnią i mogę tyko powiedziec, ze płyty nie będą -tak jak to niektórzy próbują
imputować nie będą wywożone z terenu Weronikopola takie było zresztą moje
oŚwiadczenie, był taki pomysł, aby moze trafiły gdzie indziej, tam jest 750 m drogi licząc, ze
2l3 plvt może zostać wykorzystanych gdzieś około 100 m biezących płyt ma być rzeczywiście
na teren Mnichowic przewiezionych na teren naszej gminy a reszta będzie wbudowana między
innymi w ten kawałek, o którym mówi petycja. Ta petycja zawisła na stronie internetowej,
poniewaz są takie przepisy, które determinują, że jezeli ktoś wpisze, że jest to petycja może
nawet nie do końca świadom konsekwencji wynikających z przepisów, ona zawisła, z tym, że
ja zwrócę uwagę, ze jest to petycja w zasadzie 6 -7 ludzi, z czego część osób podpisanych nie
jest z terenu naszejgminy, między innymitam jest, nie chciałbym tutajsię mylić, sołtys z Rzetni
podpisany (radna Kazimiera Kupczok potwierdziła),więc po prostu jedna osoba, której zależy
żeby poprawić stan drogi, ja przypomnę ta droga od krzyzówki w Weronikopolu aż do tej osoby
tj. 3 km, więc proszę miwierzyć tj. wydatek rzędu 3 mln zł dla 5 domostw, z całym szacunkiem
wszystkim się należy, ale mamy jakieś priorytety, jeśli mówimy o centrum miejscowości, z
której korzystają wszyscy praktycznie mieszkańcy, tam jest jeszcze jedna rzecz, o której
chciałem zwrócic uwagę, punktem newralgicznym jest most na cieku wodnym, który jest
jedynym mostem wjazdowym do miejscowości Weronikopole a tak naprawdę po tym jak
projektant udał się w teren stwierdził, że to jest najbardziej wymagana i priorytetowa rzecz,
ponieważ on się rozpada, ta konstrukcja tego mostu praktycznie przestała istnieć, trzyma się
tylko na dwóch płytach wierzchnich, więc zeby zrobić drogę najpierw trzeba zacząc od mostu.
Radny Paweł Narękiewicz: Dziękuję.
Przewodniczący rady: Ja jeszcze tylko dopytam czy ten odcinek drogi, który jest wyłozony
płytą tj. gminna droga czy to jest powiatu?
Wójt: To jest Szanowni Państwo, droga powiatowa , ztym, źe ten odcinek, który jest od mostu
w stronę Marcinek do tego rozlazdu tj. droga powiatowa, ale praktycznie nieutwardzona,
droga przebiegająca przez środek sołectwa Weronikopole, Mielęcin - Weronikopole i

praktycznie prowadząca do Marcinek przez las itam jest juz, jakość za granicami naszej gminy
rożna praktycznie prowadzi ruch miejscowy mieszkańców z tym, ze tutaj też informacja dla
Państwa, powiat tez zadeklarował pomoc finansową do przeróbki tej drogi miedzy innymi
wziął na siebie przebudowę mostu.
Przewodniczący rady: Dziękuję bardzo za wyczerpujące informacje.
Przewodniczqcy powrócił do kwestii wniosku o zmianę porzqdku obrad.
Przewodniczący rady: Przypomnę, ze zastępca wójta złoży| wniosek o zmianę porządku obrad,
zmiana porządku miałby polegać na dodaniu punktu ].6 zamiast wolne głosy i informacje byłby
to punkt: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr Llll/283 /ż0I4 Rady Gminy Bralin z dnia
ż0 października 2014 r. w sprawie przyjęcia tekstu jednolitego Wieloletniego Programu
lnwestycyjnego na lata 2Ot4-2O2ż.
Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad?
Wvnik głosowania:

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
zA_ 1,0,

GŁoSY WSTRZYMUJĄCE - 3,
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PRZEclW - 0.

Stwierdzam, że Wysoka Rada podjęła decyzję o zmianie porządku obrad, w takim razie
pozwolicie Państwo, że nie będę całego porządku, tylko punkt 16 będzie brzmiałtak jak przed
chwilą odczytałem natomiast wolne głosy i informacje będą punktem 17, zamknięcie
posiedzenia będzie punktem 18.

. Kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem zmienionego porządku obrad?
wvnik qłosowania:

W głosowaniu udział wzięło 1"3 radnych,
7A- 1,L,

PRZEclW - 0,

GŁOSY WSTRZYMUJĄCE _ 2,

Stwierdzam, że rada przyjęła proponowany porządek obrad.
porzadek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Uchwalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
4. Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie za rok 20].5.
6. Sprawozdania z prac komisji Rady,
7. Zatwierdzenie planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Bralin.
8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej

Gminy Bralin na lata 2016-2022.
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie.
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia/niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy

środków stanowiących fundusz sołecki.
12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla

Gminy Bralin na laIa 201,4 -2O2O".
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie postępowania

rekrutacyjnego do publicznych szkół podstawowych, dla których Gmina Bralin jest organem
prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów, dla kandydatów
zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej.

14, Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie postępowania
rekrutacyjnego do publicznego gimnazjum, dla którego Gmina Bralin jest organem prowadzącym oraz
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów, dla kandydatów zamieszkałych poza
obwodem gimnazjum.

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu ustalania dodatków do wynagrodzeń dla nauczycieli
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina
Bralin.

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr Llll/283/2014 Rady Gminy Bralin z dnia 20 października 2014
roku w sprawie przyjęcia tekstu jednolitego Wieloletniego Programu lnwestycyjnego na lata201,4-2022.

1,7, Wolne głosy i informacje.
18. Zamknięcie posiedzenia.

Pkt 3} Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczqcy rady przystqpił do punktu 3 tj. przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji -
protokołu nr Xxlll, następnie przewodniczqcy przypomniał radnym, że projekty protokołów
dostępne sq do wglqdu w biurze rody oraz no stronie BlP Gminy Bralin.
Do projektów nie wniesiono żadnych uwog ani poprawek, wobec czego przewodniczqcy obrod
przystqpił do głosowania za przyjęciem przedmiotowego protokołu:
Wynik głosowania w sprawie przyjęcia protokołu nr XXlII:
W głosowaniu udział wzieło ]_3 radnvch,
ZA - przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych,
PRZECIW - 0,

GŁoSY WSTRZYMUJĄcE _ 0.
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Rada protokół nr XXlll przyjęła jednogłośnie - bez uwag.

Pkt 4) Sprawozdanie wójta z działalności międzysesyjnej.
Przewodniczqcy rady poprosił wojta o złożenie sprawozdania.
WÓjt: Szanowni Państwo sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych podczas XXlll sesji Rady
Gminy Bralin:
o Uchwała Nr XXlll/90l20t6 Rady Gminy Bralin z dnia 2 marca 201"6 r. w sprawie przyjęcia

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt
na terenie Gminy Bralin.

Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznaniu.
Uchwałę opublikowano w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego pod pozycją
1979,
o Uchwała Nr XXlll/9Ll2OL6 Rady Gminy Bralin z dnia 2 marca żOt6 r. w sprawie

zatwierdzenia na rok 2016 planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Bralin,
Uchwałę przesłano do Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru Wielkopolskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Poznan iu.
Szanowni Państwo, spotkania i konsultacje:
4 marca - spotkałem się z Panem Waldemarem Kosińskim jak, Państwo wiecie jest to
dzierżawca naszego budynku gminnego w Chojęcinie, rozmowa dotyczyta spraw bieżących,
funkcjonowania jego firmy między innymi, następnie uczestniczyłem w zebraniu
sprawozdawczo - wyborczym OSP w Bralinie było to ostatnie zebranie sprawozdawczo -
wyborcze na terenie Gminy Bralin.
7 marca 2016 roku - spotkałem się z jedną z mieszkanek ulicy Rzemieślniczej, rozmowa
dotyczyła stanu tej drogi, tutaj przedłuzenie Nowej, Rzemieślniczej koło Pana Kosika a

następnie uczestniczyłem w spotkaniu z prezesem klubu sportowego LKS,,Sokół" Bralin, tych
spotkań zresztą było kilka.
8 marca 2016 roku - spotkałem się w godzinach porannych z przedstawicielami rady sołeckiej
w Nowej Wsi Książęcej, następnie uczestniczyłem w posiedzeniu oddziału rejonowego PZERl
w Bralinie.
11 marca - Szanowni Państwo podpisałem umowę z OSP w Mnichowicach tj. umowa na

dofinansowanie turnieju, który ochotnicy z Mnichowic będą organizować, następnie odbyłem
spotkanie w sprawie regulaminu przyznawania dodatków dla nauczycieli i dyrektorów z

przedstawicielem ZNP Panią prezes Joanną Wąsala, dzisiaj będziecie Państwo nad tym
dokumentem procedować, jak Państwo wiecie wymagane jest uzgodnienie ze związkami
zawodowymi działającymi na terenie placówek a następnie spotkałem się z Panią sottys
Weronikopola.
14 marca 2016 roku - odbyłem spotkanie z Paniami odpowiedzialnymi za dowóz uczniów, dwa
tematy spotkania, mianowicie płace i przestrzeganie ładu, porządku i bezpieczeństwa w czasie
dowozów. Następnie odbyłem spotkanie z przedstawicielem zarządu OSP Nowa Wieś
Książęca, tutaj poprosit mnie jeden z członków zarządu o takie spotkanie, które się właśnie
odbyło i następnie uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Oświaty,
16 marca 2016 roku - równiez spotkałem się z przedstawicielami zarządu LKS ,,Sokół" Bralin.
Następnie spotkanie z okazji juz wtedy minionego Dnia Kobiet z Paniami emerytkami z koła w
Bralinie a następnie w Nowej Wsi Książęcej spotkałem się z rodzicami dzieci uczęszczających
do szkoły podstawowej w Nowej Wsi Książęcej,
17 marca 2016 roku - o tym spotkaniu również wspominałem, spotkałem się z Panią sołtys
Weronikopola z Panią radną Kazimierą Kupczak, na terenie Weronikopola tam omawialiŚmy
sprawy bieżące sołectwa.
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18 marca 2016 roku - miałem ten zaszczyt reprezentować samorząd gminny i mieszkańców
naszej gminy na jubileuszu 95 urodzin Pani Gertrudy Kani.
19 marca 2016 roku - uczestniczyłem we wręczeniu nagród podczas turnieju wiedzy
pozarniczej tego już wydania powiatowego, które odbyły się w Chojęcinie.
2L marca 2016 roku - odbyło się szkolenie dotyczące rządowego programu Rodzina 500+.
22 marca 2016 roku - w godzinach porannych uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji
Rewizyjnej a następnie w godzinach popołudniowych uczestniczyłem w spotkaniu z
pracownikami gimnazjum bralińskiego.
23 marca 2016 roku - 90 urodziny obchodziła nasza mieszkanka Pani Nowakowska z Nosal i w
godzinach popołudniowych podpisałem umowę z OSP w Bralinie na uzyczenie pomieszczeń
remizy, jak Państwo wiecie w tym roku kończyła się umowa uzyczenia tych pomieszczeń dla
OSP w Bralinie, która jest w krajowym systemie i ta umowa została przedłużona na kolejne 2

lata.
29 marca 2016 roku - tak jak już tu Pan przewodniczący wspomniał pracownicy urzędu u i

reprezentanci, sołtysi uczestniczyli w pogrzebie naszego sołtysa, nieodzałowanej pamięci
Stanisława Dębskiego.
Dziękuję bardzo.
Przewodniczqcy rady zopytał zebranych czy sq pytanio do przedstowionego sprawozdania.
W zwiqzku z brakiem pytań przewodniczqcy przystqpił do omówienio kolejnego punktu
porzqdku obrad.

Pkt 5) Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie za rok
2015.
Kierownik GOPS: Plan finansowy wydatków ośrodka na 2015 rok wynosił 2.778.071,,00 zł a
wykonanie ż.7 13,2o8,B4 zł, t1, 97,67 %,

W 2015 roku z pomocy finansowejośrodka skorzystały 122rodziny tj. 385 osób w rodzinie,
Prawo do Świadczeń pienięznych z pomocy społecznej jest obwarowane kryteriami
dochodowymi. To kryterium wynosi 634,00 zł dla osoby samotnie gospodarującej i 5I4,0O zł
dla osoby w rodzinie.
Podobnie jak w latach ubiegłych GOPS w Bralinie realizował zadania finansowane w całości z
budżetu gminy oraz finansowane z budżetu gminy i dofinansowane z dotacji.
Do zadań finansowanych w całości z budzetu gminy nalezą: wypłacanie zasiłków celowych i

specjalnych celowych wypłacono zasiłki na kwotę 26,628,23 zł, opłaty za pobyt w DPS dla 5
osób, kwota 92.530,79 zł i usługi opiekuńcze kwota 5.534,00 z|. ad października zatrudniamy
2 opiekunki domowe jest coraz większe zapotrzebowanie na tego rodzaju usługi.
Zadania finansowane z budżetu gminy i dofinansowane z dotacji: zasiłki okresowe - z tejformy
pomocy skorzystało L4 rodzin, wypłacono 33 świadczenia na kwotę t6.764,0O zł, w ramach
Pro8ramu wieloletniego ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania" łącznie wypłacono
66.311,60 zł, dożywiamy dzieci w szkołach i przedszkolach oraz wypłacamy zasiłki celowe na
zakup ŻywnoŚci. Zasiłki stałe z tej formy pomocy skorzystało ]_6 osób, kwota wypłaconych
Świadczeń 7I.ż76,B4 zł i składki na ubezpieczenia zdrowotne - kwota 6.263,45 zł, to są składki
opłacane za osoby pobierające zasiłek stały.
W 20]"5 r, poniesiono wydatki za pobyt 5 dzieci przebywających w pieczy zastępczej w
wysokości ż1,,4L0,47 zł.

Od 01.06.2015 r. GOPS w Bralinie zatrudnia asystenta rodziny iw roku sprawozdawczym7
rodzih objętych zostało opieką asystenta.
GOPS wypłaca również dodatki mieszkaniowe oraz dodatek energetyczny.
W ramach zadan zleconych wypłacono świadczenia rodzinne na łączną kwotę 2.035 431,,'J,l,zł
oraz świadczenia z funduszu alimentacyjnego w kwocie I-I8.290,0O z|.
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W 2015 roku w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej zatrudnionych było 10 osób:
kierownik, 3 pracowników socjalnych, samodzielny referent ds. świadczeń rodzinnych,
główny księgowy i na podstawie umowy zlecenie informatyk, 2 opiekunki domowe i asystent
rodziny (umowa zlecenie)
Jednym z głównych zadań gminy w zakresie pomocy społecznej jest wykonywanie pracy
socjalnej, która ukierunkowana jest na rozwiązywanie róznych problemów dotyczących osób
lub rodzin, powodujących określone dysfunkcje w ich zyciu lub prowadzących do ich
wykluczenia społecznego.
Prowadzenie pracy socjalnej jest bardzo trudne, ze względu na roszczeniowość a niekiedy
nawet agresję klientów pomocy społecznej. Większość z nich zglasza się do GOPS jedynie po
zasiłek i nie chce współpracować z pracownikiem socjalnym w celu znalezienia rozwiązania
trudnej sytuacji bytowej, W celu pomocy podopiecznym prowadzimy współpracę z rożnymi
organami i instytucjami są to przede wszystkim urząd gminy, policja, szpitale, Gminna Komisją
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, szkoły, sądy, kuratorzy sądowi, Powiatowe
Centrum Pomocy Rodzinie, Powiatowy Urząd Pracy, ZUS, KRUS, Polski Związkiem Emerytów,
Rencistów i lnwalidów a takze ościenne ośrodki pomocy społecznej.
W 2015 roku odbyły się 4 spotkania członków Zespołu lnterdyscyplinarnego, członkowie grup
roboczych brali równiez udział w odrębnych posiedzeniach, wynikających z bieżących potrzeb.
Do form pomocy społecznej świadczonych przez tutejszy ośrodek nalezy zaliczyc całoroczną
zbiorkę i rozdawnictwo odzieży używanej i nieużywanej oraz rożnego rodzaju sprzętu
gospodarstwa domowego.
lstotną, choć sezonową formą pomocy jest pomoc w organizowaniu wypoczynku letniego dla
dzieci przy współpracy z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie.
Pracownicy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie wchodzą w skład Komisji
Stypendialnej przyznającej pomoc materialną o charakterze edukacyjnym dla uczniów z

terenu Gminy Bralin.
W roku 20L5 przy współpracy z urzędem gminy oraz Caritas Polska udało nam się pozyskać B0
ton jabłek dla mieszkańców naszej gminy (Program EMBARGO majqcy na celu
zagospodarowanie nadwyżek produktów rolnych),
To wszystko, jezeli są jakieś pytania bardzo prosżę,
Przewodniczqcy rady zapytał czy sq pytania do przedstawionego sprawozdania.
Przewodniczący rady: Pani kierownik, ja sobie pozwolę zadacjedno pytanie, czy GOPS też w
jakiś sposób prowadzi akcję informacyjną dotyczącą Karty Dużej Rodziny, czy to też w zakresie
działalności Gminny ...

Kierownik GOPS: To nie jest zadanie zlecone do (...) GOPS, jest prowadzone tutaj (...) Karta

Dużej Rodziny jest przy USC.

Przewodniczący rady: Przy Urzędzie Stanu Cywilnego, dziękuję bardzo.
Kierownik GOPS: Ale informacje były przekazywane, na pewno na stronie internetowej Gminy
Bralin, były przekazywane informacje o Karcie Duzej Rodziny,
Przewodni czący rady: Dzię kuję za wyjaśn ien i a.

Dalszych pytoń nie zgłoszono, wobec czego przewodniczqcy rady przystqpił do omawianio
kolejnego punktu.

Pkt 6) Sprawozdania z prac komisji rady.
Nie zgłoszono chęci zabrania głosu odnośnie punktu 6.

Pkt 7)Zatwierdzenie planów pracy stałych komlsji Rady Gminy Bralin.
Przewodniczący rady: Szanowni Państwo w materiałach, które zostały do Państwa

dostarczone otrzymaliście Państwo plany pracy dwoch komisji natomiast dzisiaj dostarczono
jeszcze roczne plany pracy pozostałych dwóch komisji. Czy życzycie sobie Państwo odczytania
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tych planów komisji. Myślę, że byłoby to wskazane żeby wysłuchać, ale to do Państwa należy
decyzja, czy życzycie sobie Państwo, proszę o głosy czy chcecie, aby przewodniczący komisji
bądź wyznaczone osoby odczytywały te plany?
Radny Leszek Głąb: Jak coś to tylko te komisje, które przed samą sesją dostarczyły to, co
mieliśmy tydzień temu, to się każdy zapoznał.

. Przewodniczący rady: Dobrze w takim razie proszę przewodniczącego Komisji Rozwoju
Gospodarczego i Budzetu radnego Pawła Narękiewicza o przedstawienie planu.
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu: Plan pracy Komisji Rozwoju
Gospodarczego i Budzetu Rady Gminy Bralin na 20].6 rok.
l kwartal:

1", Opracowanie planu pracy komisji na 20].6 rok.
2. Stawki opłat za wodę i kanalizację.
3. Działalność klubów sportowych.
4. Stan zaawansowania prac nad budową hali sportowej i przedszkola, dyskusja nad

mozliwością rozbudowy.
5, Analiza możliwości planu budowy dróg i chodników na terenie Gminy Bralin.
6. lnformacja na temat promocji Gminy Bralin.
7 . lnformacje na temat projektów inwestycji na 2016 i 2OI7 rok - pozyskiwanie środków

zewnętrznych.
B. Ocena wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach

awansu zawodowego.
9. Omówienie przeznaczenia nadwyzki budżetowej.
10. Omówienie projektów uchwał na sesje Rady Gminy.
11. Sprawy bieżące.

Il kwartał:
L, Opinia do sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Bralin za 2015 rok.
2. Omówienie wykonania budżetu Gminy za l kwartał 201_6 roku.
3. Analiza skanalizowania Gminy i perspektywa na kolejne lata.
4, lnformacje dotyczące działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów

Alkoholowych oraz realizacja czynności mających przeciwdziałać narkomanii.
5. Działalność świetlicy środowiskowej.
6. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Bralin z organizacjami

pozarządowymi za 2015 rok.
7. lnformacja na temat promocji Gminy Bralin.
8. lnformacje na temat projektów inwestycji na 2016 i 2017 rok pozyskiwanie środków

zewnętrznych.
9. Omówienie projektów uchwał na sesje Rady Gminy,
10. Sprawy biezące.

lll kwartał:
1. Sprawozdanie z wykonania budzetu za l półrocze 2016 roku.
2. Stan bazy oŚwiatowej ze wskazaniem koniecznych do realizacji remontów, zakres,

przypuszczalny koszt realizacji, terminy realizacji.
3. Stan obecny oraz plan działalnościw zakresie gospodarki nieruchomościami igruntami.
4. Działalność Ochotniczych Strazy Pożarnych.
5. lnfor:macja na temat promocji Gminy Bralin.
6. lnformacje na temat projektów inwestycji na 2016 i 2017 rok, pozyskiwanie środków

zewnętrznych.
7, Załozenia do planu budzetu gminy nażOL7 rok.
B. Omówienie projektów uchwał na sesje Rady Gminy.
9. Sprawy biezące.
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lV kwartał:
1,. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu za lll kwartał.
2. Propozycje stawek podatku i opłat lokalnych na 20]"7 rok.
3, lnformacja na temat promocji Gminy Bralin.
4. lnformacje na temat projektów inwestycji na 2016 i 2017 rok - pozyskiwanie środków

zewnętrznych,
5. Analiza i opinia budzetu na 2O17 rok.
6, Omówienie projektów uchwał na sesje Rady Gminy.
7, Sprawy bieżące.

Komisja na poszczególnych posiedzeniach będzie rozstrzygać sprawy biezące oraz w miarę
konieczności podejmować stosowne opinie Komisji.
Realizacja planu pracy Komisji w uzasadnionych przypadkach moze ulec zmianie. Dziękuję.
Zastępca przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu:
Plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu Rady Gminy Bralin na 2016 rok.
Kwartał l:

1, Zaopiniowanie planu pracy na 20]-6 rok.
Ż. lnformacja o sytuacji w Gminie Bralin dotyczących sześciolatków oraz Programu 500+.
3. Zapoznanie z aktualną sytuacją w gminie dotyczącą budowy przedszkola.
4, lnformacja o zmianach w regulaminie dotycząca wynagrodzeń nauczycieli.
5. lnformacja o ustaleniu kryteriów rekrutacji dzieci na drugi etap naboru do szkół w

Gminie Bralin.
6. Wyłonienie kandydata na stanowisko przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury,

Zdrowia, Sportu.
Kwartał ll:

1,. Zapoznanie z bazą lokalową i potrzebami remontowo-inwestycyjnymi i

modernizacyjnymi w placówkach oświatowych w Gminie Bralin w 201-6 roku.
2. Zapoznanie z planami prac remontowych przewidzianych w okresie wakacyjnym w

placówkach oświatowych.
3. Zapoznanie z planem wypoczynku letniego dzieci i młodziezy w czasie wakacji w

placówkach oświatowych.
kwartał lll:

1,. Dokonanie analizy wykonania budzetu gminy w części dotyczącej oświaty,
2. Przygotowanie placówek oświatowych do nowego roku szkolnego - to będzie

posiedzenie wyjazdowe.
3. Analiza sytuacji dotyczącej dowozu dzieci i młodziezy do szkół i przedszkoli przed

nowym roku szkolnym.
4. Wysłu cha n ie sp rawozd an ia z r ealizacji oświatowych p rogra m ów rząd owych.
5. Omówienie tematyki dozywiania i stypendiów szkolnych dzieci i młodziezy w 2016

roku,
6. Zapoznanie z planami dotyczącymiorganizacji placówek oświatowych w roku szkolnym

201,6/2017, w tym ze sprawami kadrowymi.
Kwartał lV:

1,. Zapoznanie z informacją o stanie realizacji zadan oświatowych w minionym roku
szkolnym 2OL5/201,6.

2 Zaopiniowanie stawek podatku i opłat lokalnych.
3. Sporządzanie projektu planu pracy Komisji nażOI7 rok.

Przewodniczqcy rady zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś uwogi bqdź wnioski do
któregokolwiek z czterech planow pracy stałych komisji Rady Gminy Bralin.
Uwag nie zgłoszono, więc przewodniczqcy zoproponował jedno głosowonie nod przyjęciem

wszystkich planów procy komisji, Nie zgłoszono sprzeciwu, wobec czego przewodniczqcy obrod
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zorzqdził głosowanie poprzez podniesienie ręki w sprawie przyjęcia proponowanych planow
procy.
Wvnik głosowania w sprawie przviecia rocznvch planów pracv Komisii Przestrzegania Prawa i

porzadku publicznego, Rolnictwa, Gospodarki wodnei i ochronv Środowiska, Rozwoiu
Gospodarczego i Budżetu oraz Oświatv. Ku|turv, Zdrowia, Sportu:
ZA_ L2,

PRZEC|W _ 1,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada przyjęło proponowane roczne plany pracy komisji stałych Rady Gminy Brolin.

Pkt 8} Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok.
Skarbnik: Projekt uchwały dostarczony Państwu z zawiadomieniem uległ zmianie i tutaj, jeśli
Państwo moglibyście sobie wziąć nowe (...) (skorbnik przekazała radnym skorygowony projekt)
a wynika to z tego, ze wczoraj otrzymaliśmy Wojewody Wielkopolskiego ustalające ogólny
poziom dotacji celowej na 20].6 rok i główne zwiększenie tj. az o kwotę 1,.7ż7.134,00 zł dotacja
przydzielona zgodnie z ustawą z 1"1 lutego 2016 roku pomoc państwa w wychowaniu dzieci,
czyli rodzina 500+ i to zostało wprowadzone do budżetu. Ponadto pismo KBW, gdzie został
zwiększony plan dotacji celowej o kwotę 6.670,00 zł z przeznaczeniem na zakup urn
wyborczych, jak się teraz okazało urny muszą być przezroczyste, tak Panie sekretarzu?
Sekretarz: Tak, oczywiście, jeszcze dodam, ze tych pieniędzy jest trochę mniej niż żeśmy
zakładali.
Skarbnik: Pomimo, że nie ma wyborów, ale urny musimy kupować. Pismem Ministerstwa
Finansów została zmniejszona kwota subwencji ogólnej w części oświatowej o kwotę
121.853,00 zł, natomiast wpływy z podatku dochodowego od osób fizycznych zostały
zwiększone o kwotę ]-]".860,00 zł, powyższe powoduje zmniejszenie planu wydatków
wynagrodzeń wraz z pochodnymi w szkole podstawowej i w gimnazjum a kwota z tytułu
zwiększenia podatku dochodowego od osób fizycznych w wysokości 10.0O7,0O zl
Przeznaczona zostaje na zwiększenie zadania inwestycyjnego budowa przedszkola z

oddziałami złobkowymi w Bralinie. Kolejna zmiana budżetu to, w związku z przekroczeniem
wartoŚci sprzedaży napojów alkoholowych w 2015 roku, zwiększa się wpływy z oplaty za
sprzedaz napojów alkoholowych o kwotę 2.5627,0O z| i przeznacza się tę kwotę na wydatki
związane z programem profilaktyki, bo na inne wydatki nie można tego przekazać. Ponadto
zwiększeniu ulegają dochody z tytułu podatku od nieruchomości osób prawnych, wynika to,
osoby prawne do dnia 31 marca składają deklaracje i po przeanalizowaniu/ po wprowadzeniu
korekt zwiększamy o kwotę 80.000,00 zł z tytułu wpływów z podatku od osób prawnych. Jedna
osoba wykorzystała należną ulgę z tytułu zwolnienia od podatków i ogólnie zwiększyła się
liczba osób prawnych stąd mozemy zwiększyć ten podatek, przypis się zwiększył, możemy
zwiększyĆ o kwotę 80.000,0 zł i ca|ą tę kwotę 80.000,00 zł przeznaczamy na zadania
inwestycyjne. 30.000,00 zł dokładamy do przebudowy przedszkola z oddziałami żłobkowymi,
dotyczy to opracowań projektowych i 50.000,00 zl na przygotowanie projektów do zadań
inwestycyjnych. Ponadto korekty w planach finansowych i urzędu i wszystkich szkół, wynika
to z wypłaty dodatkowego wynagrodzenia rocznego jak juz jest naliczone to po prostu trzeba
skorygowaĆ do autentycznego naliczenia, stąd tam takie drobne przeniesienia: 0,20 zł, 800,00
zł, to we wszystkich łącznie z gminnym ośrodkiem, we wszystkich szkołach i w urzędzie takie
korekty drobne są zrobione i tak jak mówiłam wczoraj wpłynęło pismo Wojewody
Wielkopolskiego gdzie ustalony został poziom dotacji celowych na 2016 rok i tutaj w GOPS
gdzie będzie realizowany Program 500+ zwiększmy im plan finansowy ogólny, tu juz Państwo
mozecie zauważyĆ, że w treści uchwały wydatki związane z realizacją zadan zleconych
zwiększają się do kwoty 3.808.909,00 zł takze tutaj na jedno zadanie zlecone składki z
ubezpieczenia zdrowotnego zmniejsza wojewoda o kwotę 700,00 zł gdzie z tego, co mi
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wiadomo to gminny ośrodek pisał o zwiększenie tych środków, no niestety zostały
zmniejszone/ pomoc w naturze została zwiększona, zasiłki stałe zostały zwiększone o kwotę
2.000,00 zł i zadanie zlecone pomoc państwa w wychowaniu dzieci 1,.707.743,00 zł i na obstugę
tego zadania 18.391,00 zł. To wszystko dziękuję.
Radny Marek Markiewicz: Odnośnie tutaj, Wysoka Rado, może nie do Pani skarbnik, ale do
Pana zastępcy wójta zwiększa się na profilaktykę antyalkoholową o 25.000,0O zl, na co to jest
przelnaczone, coŚ będzie ulepszone, czy coŚ w tym rodzaju, bo co roku mamy te pieniążki a
teraz nagle taka podwyżka? Czy brakuje nam coś w komisji?
Zastępca wójta: Państwo przyjmujecie roczny gminny Program Profilaktyki Alkoholowej i

Przeciwdziałania Narkomanii, tam są zadania, które realizujemy rok rocznie zwiększenie planu,
o którym tutaj Pani skarbnik powiedziała te 25.000,0Ozł wynikało ze spozycia alkoholu zarok
2OL5, ze zwiększonego spożycia, jak co roku wszyscy/ którzy prowadzą działalność
gospodarczą, którzy prowadzą sprzedaż alkoholu składają deklaracje i na tej podstawie my
szacujemy, jakie będą ewentualnie dochody, aby móc je w budzecie zawrzeć, natomiast
pÓŹniej po roku okazuje się, jakie faktycznie było spożycie alkoholu i z tego tytułu jest wzrost
na te zadania o te 25.000,00 zł to jak Pani skarbnik powiedziała, tylko i wyłącznie mogą być
wydatkowane Środki na działania, które są zawarte w GPPA i N, na nic innego te środki
przekazane być nie mogą,
Wójt: Między innymi na działalność świetlicy ,,Tęcza".
Zastępca wójta: Między innymitak, bo to wszystko Państwo macie w gminnym programie.
Radny Marek Markiewicz: W danym roku.
Zastępca wójta: W danym roku, tak, jezeli na koniec roku zostaną jakieś środki
niewykorzystane one również musza być przekazane na ten fundusz, nie mogą być
spożytkowane na coś innego, tylko i wyłącznie na profilaktykę.
Przewodnlczący rady: Ja chciałbym Pani skarbnik, aby Panitroszkę bardziej rozwinęła kwestię
punktu 2 dotyczącą subwencji skąd tak drastyczna, taka duża obcinka tej subwencji, z cze1o
to wynika, dlaczego aż tyle pieniędzy Ministerstwo Finansów nam zabiera.
Skarbnik: Pan wójt tutaj udzieli odpowiedniej, wyczerpującej odpowiedzi.
Przewodniczący rady: To jest kwota 120 ponad tysięcy, więc ...

Skarbnik: Sądzimy, ze z sześciolatków.
WÓjt: Szanowni Państwo, dokładnie, ponieważ subwencja jest wyliczona na podstawie
naszych danych przekazywanych jakby rok prędzej, bo kwiecień i wrzesień tak, przy tym
przekazywane są dane i ona jest jakby wyliczana hipotetycznie na początek, jakieś założenia,
później przesyłamy dane, które są weryfikowane i to zależy między innymi od ilości dzieci i

tutaj sześciolatki nie idą do szkoły, więc już jakby jest obnizenie ze struktury zatrudnienia ilości
osób, faktycznego juz później zatrudnienia i ta subwencja jest albo w danym, znaczy w
kwietniu podwyzszana o parę tysięcy albo zdarza się, ze jest obnizana, tutaj ta obnizka, bo
dotyczy to placówek oświatowych, bo ta obniżka tak naprawdę jest spowodowana tym, ze
zmniejsza się ilość dzieci w szkołach a ta subwencja jest wyliczana na dziecko w szkole.
Oczywiście ilość etatów itd. oddziałów itd. takze tak to wygląda a ponieważ jak Państwo wiecie
zwirowania to przełom roku i początek roku, sześciolatki i te wszystkie zmiany w ustawach,
stad teraz korekta, niestety bolesna, bo to jest duża kwota, ale obawiam się, że Szanowni
Państwo, tak moja tutaj uwaga z jednej strony się przekazuje - bo Pani skarbnik powiedziała,
jeszcze jedna uwaga dotycząca ]..700,000, zł, 500+, Szanowni Państwo my na 500+ w gminie
na trzy kwartały będziemy potrzebować ponad 3.000.000,00 zł mam nadzieję, że to nie jest
ostatnia taka transza, bo najpierw przyszła kwota 1-5.800,00 zl na rozruch, teraz 1.700.000,00
zł dalej będzie nam około 1.200.000,00 zł brakować bo wyliczmy, że ten program rocznie
będzie kosztować w granicach 4.400.000,00 zł (3.400,000,00 zł)dla naszych dziecitutaj mam
nadzieję, że na tym się nie skończy, ale to zobaczymyto są wszystko takie szacunkowe dane.
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W zwiqzku z brakiem dalszych pytań przewodniczqcy przystqpił do odczytania projektu
uchwały.
w trakcie odczvtvwania proiektu uchwałv na salę wszedł rodnv komil Lenort od teao
momentu rado obraduie w 14 osobowvm składzie.
Przewodniczący rady: Czy ktoś z obecnych ma jakieś zapytania bądź uwagi do odczytanego
projektu?
Ja, mam taką uwagę już kiedyś sugerowałem Pani skarbnik, pojawiło się w podstawie
zarządzenie wójta, no niestety po raz kolejny tego zarządzenia nie możemy poznać na Blp nie
ma tego zarządzenia, taka prośba zeby radni mieli taką mozliwość, żeby mieli świadomość,
cze8o zarządzenie dotyczy moze jest moment akurat żeby wyjaśnić, czego to zarządzenie
dotyczyło?
Skarbnik: Proszę bardzo, jeśli dobrze pamiętam tozarządzenie ].5.000,0Ozł,zarządzenie było
zmienione budżet o kwotę 29.000,00 zł jakieś drobne tam jeszcze były, było ].5.000,00 zł na
Rodzinę 500+ i reszta była na dozywianie a z tego względu, że dziewczyny dozywianie w GoPs
musiałY wypłaciĆ do (podpowiedź kierownik GOPS)25 marca a sesja jest 30 więc musi być
wProwadzone do budzetu zeby w ogóle musiały te środki ruszyć, tym bardziej 500+ już były
na szkoleniach, jak nie było w budzecie wprowadzone to nie mogły wydatkować środków i
dlatego było to zrobione zarządzeniem wójta, Tylko te dwa pisma Wojewody Wielkopolskiego.
WÓjt: Gdyby nie było zarządzen musielibyście się Państwo spotykać w trybie nadzwyczajnym
zebY PodjąĆ uchwałę o wprowadzeniu do budzetu 15.000,00 zł na przykład, to są sytuacje
nadzwyczajne, które dotyczą uruchamiania pieniędzy z dnia na dzień, tak naprawdę, które
wpływają.
Przewodniczący rady: Tak, dziękuję za wyjaśnienie ja oczywiście rozumiem, że zarządzenia w
PeWnYm stoPniu ułatwiają również pracę zarówno urzędu jak i radnym, ale na przyszłość
ProsiłbYm, abY te zarządzenia, była mozliwość zapoznania się z tymi zarządzeniami tym
bardziej, ze widnie zarządzenie nr ]-o a pozostałych na Blp nie ma.
Przewodniczqcy zopytoł czy ktoŚ z obecnych ma jeszcze jakieś pytania bqdź uwagi do projektu
uchwałY w zwiqzku z brokiem dalszych głosów przewodniczqcy rady zamknqł dyskusję nad
Projektem i Przystqpił do głosowanio poprzez podniesienie ręki - za przyjęciem
p rz e d m i otow ej u chw ały.
wvnik głosowania w sprawie zmianv uchwałv budżetowei na 2016 rok.
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych,
ZA - przyjęciem uchwoły głosowało 14 radnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁosY W'TRZYMUJĄCE _ 0.
Rada podjęło uchwałę nr XX|V/92/201"6,
Uchwało stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.

Pkt 9) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wielo|etniej
Prognozy Finansowej Gminy Bralin na lata 2OL6-2O22.

Skarbnik: Zmiana WPF Gminy Bralin na 2016 - 2:)żzwynika z wprowadzenia zmian w budżecie
gminY na 2016 rok i ta zmiana dotyczy zakresu dochodów ogólnych, dochodów bieżących do
wYdatków ogółem, zwiększenia wydatków biezących i wydatków majątkowych a ponadto w
załączniku nr 2 w wykazie przedsięwzięć zwiększa na wydatki majątkowe na przedsięwzięcie
budowa Przedszkola z oddziałami żłobkowymi w Bralinie o kwotę 40,007,00 zł do kwoty
90.007,00 zł.Łączne nakłady finansowe dla tego przedsięwzięcia wynoszą290.o07,0Oz|.ltutaj
jeszcze, co Powiem to zmiany w WPF, jeśli nie dotyczą zmiany przedsięwzięć to zgodnie z
ustawą o finansach publicznych robitylko wójt zarządzeniem, jeślijakakolwiek zmiana wynika
z wYkazu PrzedsięwzięĆ musi to zrobić rada stąd te zarządzenia, które będą w przyszłości
zmieniane, jeŚli będą zmieniane kwoty wydatków dochodów a nie będzie ruszane
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przedsięwzięcie to zawsze taką zmianę dokona Pan wójt zarządzeniem, jeśli tylko będziemy
jakieŚ zmiany robić w wykazie przedsięwzięć wtedy dokonuje to rada i stąd tutaj jest
urealnienie tej wielkoletniej prognozy az tego względu, że budowę przedszkola z oddziałami
żłobkowymi mamy w WPF, jako zadanie wieloletnie stąd musimy zwiększyć nakłady na to
zadanie. Dziękuję.
Przewodniczqcy zapytoł czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdź uwagi do uzasadnienia.
W zwiqzku z brakiem głosow przewodniczqcy odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy FinonsowejGminy Bralin na lata 2016-2022.
Do projektu uchwoły nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag, wobec czego przewodniczqcy
rady zamknqł dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki-
za przyjęciem przedmiotowej uchwały,
wvnik głosowania w sprawie uchwalenia wieloletniei prognozv Finansowei Gminv Bralin na
lata 2016-ż0żż.
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych,
ZA - przyjęciem uchwoły głosowoło 14 radnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁosY W'TRZYMUJĄCE _ 0.

Rada podjęła uchwałę nr XXIV/93/2016.
Uchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu,
Przewodniczący rady: Przepraszam zapomniałem o sprawie porządkowej dotarł jeden z

radnych w tej chwili, od pewnego czasu jest nas 14 radnych, bardzo proszę o zanotowanie w
protokole tego faktu.
lnformacja zostało zamieszczona niezwłocznie po przybyciu na posiedzenie radnego Kamila
Lenorta, który już uczestniczył w głosowoniu nad projektem uchwały w sprowie zmiany
uchwały budżetowej na 2016 rok.

Pkt 10) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy
Społecznej w Bralinie.

Kierownik GOPS: Dotychczasowy Statut Gminnego Ośrodka Pomocy Spotecznej w Bralinie nie
zawierał zagadnień wprowadzonych ustawą z dnia 11" lutego 201"6 roku o pomocy państwa w
wychowywaniu dzieci. Ponadto do Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bralinie
przyjętego Uchwałą Rady Gminy Bralin z dnia 30 kwietnia 2012 roku dwukrotnie wprowadzano
zmiany z uwagi na zwiększenie liczby zadan realizowanych przez tutejszy ośrodek,
W związku z powyższym zasadne jest przyjęcie statutu w formie tekstu jednolitego.
Przewodniczqcy zopytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdź uwagi do uzasadnienio.
W zwiqzku z brakiem głosów przewodniczqcy odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia
Stotutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznejw Bralinie.
Do projektu uchwoły nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag, wobec czego przewodniczqcy
rady zomknqł dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowonia - poprzez podniesienie ręki-
za przyjęciem przedmiotowej uchwały,
wvnik głosowania w sprawie przviecia statutu Gminnego ośrodka pomocv społecznei w
Bralinie.
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XX|V/94/2016.
Uchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.
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Pkt 11) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia/niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w
budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki.

WÓjt: Szanowni Państwo, jak co roku do końca marca rada gminy winna podjąć uchwałę na
temat wydzielenia lub nie wydzielenia środków na fundusz sołecki, oczywiście sprawa dotyczy
przyszłorocznego budżetu, bo w tym roku takich środków wyłączonych nie mamy, do tej pory
było tak, że prosiliśmy zawsze, radni prosili o opinię sołtysów. Odbyła się wstępna dyskusja na
jednej z komisji gdzie nie podjęto żadnej wiążącej decyzji, ja ze swej strony powiem tak, mnie
zależy zawsze na tym, na czym zależy sołtysom a mam jeszcze tylko jedną uwagę, jeżeli w
przyszłym roku planujemy rozpoczęcie istotnych inwestycji to fundusz sołecki miałby wynosić
w przyszłym roku około 200 niecałe 200.000,00 zł a już wiem z zapowiedzi,żenie będzie w
całości wykorzystany. Jest jeszcze jedna rzeczto nie są dodatkowe pieniądze, my w budżecie,
konstruując budzet będziemy musieli z Panią skarbnik zdląćz poszczególnych pozycji i między
innymi na utrzymanie dróg itd. kwotę 200.000,00 zł, bo to nie są jakieś dodatkowe pieniądze
one są w ramach wielkości danego budżetu. Z molej strony to wszystko, acha jeszcze jedna
rzecz czytam doniesienia prasowe gminy, które do tej pory uchwalały fundusz sołecki w tym
roku widzę, że się wycofują z tego funduszu, Państwo zdecydujecie jak ma być, dziękuję.
Przewodniczqcy zapytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdź uwagi do uzasadnienia.
Radna Kazimiera Kupczak: Ja chciałam zapytać tylko czy było to konsultowane z sołtysami,
jakie jest ich stanowisko, bo przede wszystkim fundusz ten dotyczy ich. Nie słyszałam żeby
któraŚ z komisji w swoim sprawozdaniu poruszała ten temat, nie było tez debaty przedsesyjnej
i my tak na siłę chcemy ich uszczęśliwić, bo jednoznacznie sugeruje mi to, takie powiedzenie z
początku kadencjijest nas więcej. Dziękuję bardzo.
Przewodniczący rady:Ztego, co pamiętam na posiedzeniu komisji rolnejtemat był omawiany
w obecnoŚci wszystkich sołtysów, nie wiem skąd Pani wie, jakie będzie rozstrzygnięcie przy
głosowaniu...
Radna Kazimiera Kupczak: (...) słyszałam.
Przewodniczący rady: Sugerowała Pani przed chwileczką tak zrozumiałem przynajmniej Pani
wypowiedź , że na siłę próbujemy kogoś uszczęśliwić.
Radna Kazimiera Kupczak: Ale jakie było stanowisko sołtysów?
(.)
Sołtys wsi Tabor Wielki Zofia Węgrzynowicz: Nikt nie pytał na razie, czy mozemy coś
powiedzieć na ten temat?
Przewodniczącv rady: Oczywiście. Ja pytam wszystkich obecnych. Czy ktoś chce zabrać głos w
tej sprawie. (Wtracenie Zofii Wegrzvnowicz: No chcielibvśmv.) Do rady wpłynęło pismo rady
sołeckiej z Mnichowic, w którym rada sołecka łącznie z Panią sołtys wyraża się, że nie chcą
wyodrębniania funduszu, tak? Sołtys wsi Mnichowice Mołgorzata Klofta potwierdziła.
Sołtys wsi Tabor Wielki Zofia Węgrzynowicz: Też rada sołecka Tabor Wielki, też po zebraniu,
tez ma taką samą opinię, że nie wyrażamy ... (Zofia Węgrzynowicz złożyła na ręce
przewodniczqcego stosowne pismo w tej sprawie).
Przewodniczący rady: Czy ktoś jeszcze z Państwa sołtysów.
Pisma odnoŚnie negatywnego stanowisko na temat wydzielenia funduszu sołeckiego złożyły
przewodniczqcemu rady sołtys wsi Gola Justyna Kabot i sołtys wsi Działosze Agnieszko
Hełmińska.
Sołtys wsi Tabor Mały Piotr Jajczyk: Tabor mały takie samo stanowisko zajmuje, nie mam tego
na piśmie, ale..
PrzeŃodniczący rady: Dobrze dziękuję czy ktoś jeszcze chciałby?
Sołtys wsi Chojęcin Małgorzata Wrzalska: Z Chojęcina też radni i sołtys są przeciw funduszowi,
wyodrębnieniu a jeżeli na piśmie, to przyniosę Wysokiej Radzie.
Przewodniczący rady: Nie, nie ma potrzeby.
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Sołtys Wsi Nowa Wieś Książęca Adam Hełmiński: Ja chyba jestem jedynym sołtysem spośród
grona sołtysów, który łącznie z radą sołecką jesteśmy za funduszem sołeckim, a nie mam tego
na piśmie z tego względu, że (,,.)
Sołtys wsi Nosale Stanisław Niechciał: Jeśli można, ja również chciałem się .,. rada sołecka
wyraziła, że jednak zeby te pieniądze były razem w całości zawsze jak jest większa ilość tych
pieniędzy zawsze coś więcej idzie zrobić, dlatego wychodząc z tego założenia, że do tej pory
jednak to się sprawdzało w naszej gminie i te pieniądze po prostu razemt tak jak tu wójt
powiedział 200.000,00 zł jest to na pewno kwota, z która można coś zrobić. Może te większe
miejscowoŚci by na tym skorzystały, ale te mniejsze na przykład miejscowości a wiemy, ze jest
ich większoŚĆ to rozdrobnimy to. Mamy 100,00 zł a jak rozdrobnimy to po ].0,00 z|. L0,00 z|

wyda się to na to, to na to i brakuje pieniędzy a jak są razem te ].00,00 zł, to zawsze coś
większego zrobić. Nasza rada sołecka miejscowości Nosale jest za tym w tej formie, która do
tej pory obowiązuje równiez była dalej (...).

Przewodniczący rady: Rozumiem czy ktoś jeszcze chciałby w temacie uzasadnienia zabrać
głos?

Radny Paweł Narękiewicz: Moze ja, tutaj w sumie uzasadnienie przeczytam. W ramce nawet
zaznaczone. Jeśli rada gminy zdecydowałaby się na utworzenie funduszu sołeckiego, wówczas
mieszkańcy sołectwa znajdującego się na terenie gminy mogą do 30 września roku
poprzedzającego rok, w którym sołectwo chce otrzymać pieniądze,złożyc wniosek o środki z
fu nd u szu.

Wniosek taki może zostać uchwalony na specjalnie zwołanym zebraniu wiejskim z inicjatywy
sołtysa, rady soteckiej lub co najmniej 1"5 pełnoletnich mieszkańców sołectwa,
We wniosku należy wskazać cel, na jaki mają zostać przeznaczone środki z funduszu

sołeckiego, realizacja takiego celu musi zostać uzasadniona oraz koszt realizacji planowanego
p rzedsięwzięcia.
Koszt realizacji przedsięwzięcia, na który mają zostać wykorzystane środki z funduszu

sołeckiego, nie moze być wyższy od kwoty, 1akąz funduszu sołeckiego może otrzymać dane
sołectwo.
Więc ja myŚlę, że jeśli jest, chociaż jeden, jedno sołectwo, które chce skorzystać z tego to
dajmy im szansę przecież te pieniądze nie są dla,reszty sołectw przydzielane na siłę, będziecie
chcieli wykorzystacie nie to nie, a dlaczego zabraniać jednym ...

Na saliwśrod sołtysow zapanowało poruszenie, wypowiedzi nak|adajq się na siebie,
Przewodniczący rady: Ale bardzo proszę o {...)

Radny Paweł Narękiewicz: Ale ja nie mówię, że to będzie dla jednego sołectwa tylko po prostu
uchwalić ten fundusz sołecki a może, której sotectwo z biegiem czasu jeszcze jest trochę czasu,
Ponownie na sali zopanował gwor.
Przewodniczący rady: Bardzo proszę (...) ja udzielę głosu, ale nie mówmy wszyscy na raz, bo
wtedy nie wiadomo, co (...) chcecie powiedzieć,
Radny Leszek Głąb: No właśnie, odnośnie tego uzasadnienia no ]-5 pełnoletnich mieszkańców
sołectwa, sołectwo Bralin liczy prawie 3 tysiące można bardzo szybko taki fundusz sołecki
wydać na coś, co nie jest dla wszystkich mieszkańców. 15 pełnoletnich osób moze
rozdysponowac, zlożyc wniosek wydaje mi się, że to jest niebezpieczny sposób tworzenia tego
funduszu sołeckiego. Skoro sołtysi mówią nie, to trzeba ich usłuchać,
Sołtys wsi Nowa Wieś Książęca Adam Hełmiński: Ja odnośnie procentowo chciałem się
spytać, czy wiadomo, jaki jest procent udzielania funduszów sołeckich w gminach w skali
krajowej (...) Ja chciałbym odpowiedzieć na ten temat jest, ponad 60% co korzysta gmin w skali

krajowej (.,.)

Wójt: Szanowni Państwo ja tylko, nie wiem, kto jest autorem tego uzasadnienia, ale
przytaczanie przepisów z regulaminu to trzeba przytoczyc je precyzyjnie i całe to nie jest

uzasadnienie, Szanowni Państwo chodzi po prostu oto, (słychać niewyraŹne wtrqcenia)to nie
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jest uzasadnienie chodzi po prostu o to, ze albo się fundusz sołecki wydziela ite pieniądze
pozostają jakby cały czas zamrozone w osobnym paragrafie - fundusz sołecki i w przypadku,
kiedy jedno sołectwo chce wykorzystać 20.000,00 zł z ż00.000,00 zł to powiem szczerze
Szanowni Państwo, nic nie stoi na przeszkodzie zeby zlożyło sobie taki wniosek choćby tutaj
do Wielkopolskiej Odnowy Wsi a takie wnioski żeśmy składali, tak jak składały je Mnichowice
i Tabor Wielki. Nowa Wieś, która jest też w tym programie niestety nie złożyła takiego wniosku,
tak, więc Szanowni Państwo, pieniądze są do pozyskiwania, pieniądze są do wykorzystania,
jeŚli ktoś chce, fundusz sołecki jest po prostu gdyby tu większość sołtysów 1_2 sołectw,
największe Bralin powiedziało, że ten fundusz jest im potrzebny, że do tej pory byli pomijani
w naszych planach, ze się nic nie realizuje i teraz by chcieli realizować swoje plany i swojej
lokalnej społeczności to ja powiedziałem, słuchajmy po prostu sołtysów, ja powiem jeszcze
jedno dla nas tu pracowników wydzielenie funduszu sołeckiego zwolniłoby nas z pewnych
obowiązków, oczywiście część tak zebrania wiejskie odbywamy, muszą się odbyć zebrania
wiejskie, zdecydują ewentualnie o tym, jakie, na co miałyby być wydatkowane te pieniądze,
tylko właśnie problemem jest to, co powiedział Pan radny Leszek Głąb, ponieważ na zebrania
wiejskie w trzytysięcznym Bralinie przychodzi może 40 osób, ostatnio w Nowej Wsi Książęcej
na zebraniu wiejskim było osób 40 ponad z prawie, 800 więc Szanowni Państwo, ja czytam te
opracowania problem polega na tym, że mieszkańcy nie są do końca tak naprawdę
zainteresowani codziennym zyciem sołectwa. Jest jeszcze oczywiście wentyl bezpieczeństwa,
na koniec te wnioski, czy te propozycje musi zatwierdzic wójt, jeśli on tego nie zrobi wtedy
procedurę trzeba ponowiĆ, znowu zastanowić się przecież my te pieniądze tak będziemy
wydawaĆ na naprawę dróg tak naprawdę, na jakieś wzbogacenie infrastruktury, doposażenie
DL, bo mówię to z gory na festyny i bankiety to nie podpisze się pod niczym takim, po prostu
trzeba te pieniądze wydać żeby coś ewentualnie zakupić a my to robimy, na co dzień. Jest
jeszcze jedna rzecz, jeśli zamawiamy a mozemy się na przykład umówić, ze zamawiamy jakieś
zabawki to zamawiamy ich np. 12 sztuk, Państwo wiecie jakie to są ceny, rozdrobnienie tych
pieniędzy spowoduje, że każdy kupi, ale nie w hurcie, ale w detalu to jest też te
niebezpieczeństwo oczywiście ja tutaj, bo Pan sołtys powiedział czy wiadomo jak to jest w
kraju wykorzystywane, ja powiem tak, no Panie sołtysie trochę wysiłku i niech Pan
przeprowadzi taką analizę, ja się z chęcią z niązapoznam, bo ja mam swoje przemyślenia, bo
Wszyscy mówią wydzielono nie wydzielono, dlatego tez moja sugestia znaczy, moja również
uwaga była taka, że gminy, które do tej pory wydzielały wycofują się z tego, bo jest rożny
stopień absorbcji później tych środków i tak naprawdę rożny procent później zwrotu
ewentualnie, to, co jest atrakcyjne w tym funduszu to tak naprawdę po 2 latach mozna by się
ubiegaĆ, jeŚli chodzi o lata, o zwrot z urzędu wojewódzkiego pewnej kwoty, ale nikt takich
analiz tak naprawdę, ja ich nie znam do końca, ale nie spodziewam się, że jest to jakieś hura
optymistyczne, od początku, kiedy fundusz sołecki wchodził w grę zawsze pytanie brzmiało do
sołtysów czy chcą wydzielenia tego funduszu czy nie chcą i jak do tej pory tak to się odbywało,
że nie wydzielaliśmy funduszu a sołtysi nie upierają się żeby on był, bo nasza współpraca mam
nadzieję układa się dobrze, na co dzień a czy ktoś będzie miał do dyspozycji, bo nie w ręku ani
na koncie pewnej kwoty wynikającej z ilości mieszkańców od najnizszych kwota tj. 7.900,00 zł,
najwyŻsza kwota w Bralinie 29, ale Pan sołtys na komisji zapowiedział, że nie będzie tych
pieniędzy pożytkował, czy coś się zmieniło Panie sołtysie?
Sołtys wsi Bralin Józef Chałupka: Nic się nie zmieniło, ja tę kwotę przelnaczę do dyspozycji
Panom radn,ym, zeby ładnie ją dysponowali i żeby ta organizacja sołectwa tu grała (...).
Wójt: Także to tylko tyle z mojej strony Szanowni Państwo.
Radny Piotr Pańczuk: Panie przewodniczący, Szanowni Państwo, pragnę tylko przypomnieć,
że w roku ubiegłym, kiedy rozmawialiśmy nad wyodrębnieniem, bądź nie, funduszu sołeckiego
daliŚmy światełko w tunelu sołectwu Nosale, wszystkie sołectwa w pewien sposób mają
wyremontowane/ w mniejszym lub większym stopniu domy ludowe, Nosale nie posiadają
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swojego miejsca na zebrania i wtedy ześmy rozmawiali, nie rozdrabniajmy tych pieniędzy,
będą pieniądze razem spróbujemy cos zrobić szybciej, no i wtedy daliśmy mieszkańcom tego
sotectwa nadzieję a dzisiaj powraca rozmowa żeby znowu te w sumie niewielkie pieniądze
rozdrabniać na drobne, nie wiem czy to jest sens, dziękuję.
Sołtys wsi Nosale Stanisław Niechciał: Ja chciałem jeszcze tylko tak powiedzieć, odnośnie
przede wszystkim będzie te pieniądze jak wydzielimy fundusz, będą te pieniądze zamrozone
przez cały rok, faktycznie, bo niby kazde sołectwo dostanie, ale ruszyć ich nie można, bo do
końca roku będą musiały te pieniądze zostać, jeśli nie wykorzystamy to one przejdą na przyszły
rok dopiero i takze w tym roku (...) jeśli by został wydzielony fundusz (.,,) i każde sołectwo
dostanie naliczony ten fundusz, ale jeśli np. zdecydujemy, że moja kwota tam w granicach 1,0

czy 11-.000,00 zl, która jest to, można, co zrobić, najwyżej naprawić tam jakieś dziury, czy

chodnik zrobic, czy coś,jeśli by była sala, to jak tu Pan radny Pańczuk powiedział, ja tez właśnie
uważam, ze Wysoka Rada właśnie w ubiegłym roku ześmy rozmawiali, nie zapomniała i ze
pomału się sfinalizuje ten temat, bo dokumentacja już jest prawie na ukończeniu, jakieŚ Środki
zostaną przeznaczone, w tym roku właśnie na ten nasz skromny budyneczek, który właśnie ma
powstać, bo jest to, mówię integracja społeczeństwa na pewno, bo widzę, po innych
miejscowościach jak to jest, u nas w tej chwili, no, nie ma nic, było kiedyś to tego, które się nie
nadawało do uzytku, w tej chwili to jest potrzebne, żeby jakiś naprawdę obiekt powstał przede
wszystkim z myślą o dzieciach i młodziezy najwięcej, nie mówię juz o starszych, też, bo
wszystkim jest to potrzebne, także dziękuję bardzo.
Radny Piotr Twardowski: Ja tutaj chciałem się w ten sposób wypowiedzieć o funduszu
sołeckim, właśnie z całym szacunkiem tutaj dla pracy Państwa i Pań sołtysów tam tę pracę
faktycznie widać no, ale chciałem się wypowiedzieć pozytywnie o tym funduszu sołeckim,
poniewaz tak jak tutaj też kolega radny Piotr Pańczuk powiedział, nie są to duże pieniądze,
jednak mogą one jakoś uzupełniać te duze inwestycje, także ja jestem osobiście za, pozytywnie
za tym funduszem.
()
Radny Tadeusz lwan: No, ja myś|ę, że tu za bardzo nie ma nad czy dyskutować, skoro sołtysi
się wypowiadają w większości, że nie, to, czemu robić coś wbrew, dla mnie to jest jakieŚ

niezrozu miałe.
Radny Marek Markiewicz: Ale to nie jest fundusz dla sołtysów.
()
Radny Tadeusz lwan: Sołtys jest na wsi chyba (,..) i przekazali Państwu swoje deklaracje, że nie

chcą korzystać z tego funduszu, to myślę, że wbrew się nic nie robi, to jest dla mnie jakieŚ

nieporozumienie.
Radny Leszek Głąb: Sołtys zawsze jest reprezentantem lokalnej społeczności, niektórzy sołtysi

dostali na pewno więcej głosów ZA przy wyborze niż ja na radnego, więc no są bardziej
popierani i przez dużo szersze grono niz poszczególny radny danej społecznoŚci, taka jest

prawda, przy dużych miejscowościach, sołtys otrzymuje duzo więcej głosów popierających,

więc on jest reprezentantem danej społeczności. Skoro reprezentant tej społecznoŚci mówi,

ze nie widzi potrzeby korzystania z takiego funduszu, rozdrabniania tych pieniędzy lub wręcz,

zablokowania je przez cały rok i dopiero by wróciły do budzetu następnego roku, no to, po co

te pieniądze mają leżeć niewykorzystywane. Jeśli nagle się okaże, że wykorzysta to jedno

sołectwo, które ma tak zamiar wykorzystać pozostałe sołectwa twierdzą, ze nie mają takiej

potrzeby.
Sołtys wsi Tabor Wielki Zofia Węgrzynowicz: Jeśli chodzi są inne, można inaczej pozyskaĆ

pieniądze np, z funduszu odnowy wsi Nowa Wieś należy, mogła, dlaczego nie złożyli wniosku,

to są pieniądze zamiast funduszu sołeckiego, wniosek zlożyc do funduszu odnowy wsi ito są

też pieniądze, ito są większe pieniądze, a pieniądze z funduszu sołeckiego zostają w budŻecie

na drogi, na inne rzeczy. Michowice złożyły, myśmy teżz|ożyli wniosek ito są pieniądze itak
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samo mozna ten wniosekzlożyc na rózne tam rzeczyl co są dla wsi ito są pieniądze pozyskane
z zewnątrz to, po co, pieniądze gminne ruszaĆ takie jest moje zdanie, takie jest zdanie
kolezanek, które nalezą do funduszu odnowy wsi, które pozyskują pieniądze z innych tych,
przecież kazda wieś moze do takiego funduszu przystąpić, prawda, a te pieniądze zostają.
Przewodniczący rady: Ja tylko w formie sprostowania pozwolę sobie wyjaśnić, że z funduszu
sołeckiego mozna realizować tylko zadania związane z zadaniami własnymi gminy, więc to nie
może być jakaś dowolność one muszą być spójne z planem odnowy danej miejscowości, muszą
byĆ spójne z zadaniem własnym gminy, określając określone w ustawie o samorządzie
gminnym. Jezeli chodzi o sołectwo Nosale nie wyobrażam sobie sytuacji, z której będziemy
budować dom ludowy w 1,00% ze środków gminnych, nie wyodrębniliśmy funduszu na 2016
rok to była kwota około 200,000,00 zł, mam nadzieję, ze te ].00.000,00 zł brakujące to będą
Środki zewnętrzne na budowę tego DL (wtracenie wóita: Jak wskaze Pan program). Jeżeli
chodzi o odrzucenie wniosku przez Pana wójta oczywiście jest taki zapis ustawowy, z tym, ze
każdy wnioskodawca, tutaj mówię wnioskodawca ponieważ fundusz sołecki jest tez takim
quasi funduszem obywatelskim, czyli wniosek 15 osób odrzucony przez organ wykonawczy,
czyli Pana wójta moze zostać ponowiony do rady wtedy rada w ciągu 30 dni rozstrzyga, czy ten
wniosek przyjąc,
WÓjt: Nie. Jeszcze raz rozpatrzony dopiero przy drugim odrzuceniu ponowiony do rady.
Przewodniczący rady: Ale jest zawsze ta mozliwość, że to radni też będą mieli na to wpływ
takze to tyle w kwestii sprostowań, czy ktoś chciałby jeszcze w kwestii funduszu zabrać głos,
nie widzę w takim razie odczytam Państwu projekt uchwały,
Przewodniczqcy rady odczytał projekt uchwały w sprowie wyrażenia/niewyrożenia zgody na
wyodrębnienie w budżecie gminy środkow stanowiqcych fundusz sołecki a następnie zomknqł
dyskusję nad projekte m.
Wójt: Ale to, co Państwo głosujecie?
Przewodniczącv rady: W pierwszej kolejności będziemy głosować czy rada gminy wyraza
zgodę na wyodrębnienie Środków stanowiących fundusz sołecki w budżecie gminy.
Wójt: A czemu tak?
Przewodniczący rady: W sprawie wyrazenia bądź nie wyrazenia, więc w pierwszej kolejności
będziemy...
Wójt: A jest rada gminy nie wyraza po ukośniku wyraża.
Przewodniczący rady: Tak, ale w takim razie mam pytanie, jakie są Państwa propozycje, czy w
pierwszej kolejności głosujemy wyrazenia (..,) w nagłówku uchwały w pierwszej kolejnościjest
wyraŻenia, ja, moja sugestia jest taka zeby w pierwszej kolejności głosować w sprawie
wyrazenia (...) czy są jakieś uwagi do odczytanego projektu?
Radny Leszek Głąb: Czyli proponowałbym przeczytanie § 1 po raz drugi w formie, którą
będziemy głosować.
Przewodniczący rady: Dziękuję tak właśnie miałem zamiar zrobic. Czy do samego projektu są
jakieŚ pytania jeszcze? Nie widzę w takim razie odczytam ponownie projekt uchwały, która
będzie za chwilę głosowana: Uchwała Nr XXlV/95 /201,6 Rady Gminy Bralin z dnia 30 marca
Ż01,6 r. w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budzecie gminy środków
stanowiących fundusz sołecki.

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia B marca 1990 r. o samorządzie gminnym
(tekst jednolity Dz. U. z2015r.poz. ].51-5 z późniejszymizmianamiJ,art.2 ust. ]" ustaWyz dnia
21" lutego 2014 r. o funduszu sołeckim (tekst jednolity Dz. U. z201,4 r. poz. 30Lz poźniójszymi
zmianami) uchwala się, co następuje:
§ 1 Rada Gminy wyraża zgodę na wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki w
budzecie gminy.

§ 2 Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Bralin.
§ 3 Uchwała wchodzi w zycie z dniem podjęcia.
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Proszę o głosowanie poprzez podniesienie ręki, kto z Pań i Panów radnych jest za przyjęciem
uchwały?
wvnik głosowania w sprawie wvrazenia zgodv na wvodrebnienie w budzecie gminv środków
stanowiacvch fu nd usz sołecki.
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało B radnych,
PRZEC|W _ 6,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE _ 0.

Rado podjęła uchwałę nr XX|V/95/2016.
Uchwała stonowi załqcznik do niniejszego protokołu.

Powyższy punkt wzbudzał wśród zebranych duże emocje, często wypowiedzi przemowiajqcych
były zagłuszane uwagami z soli padajqcymi poza protokołem, przewodniczqcy obrad probował
kilkokrotnie zapanować nad porzqdkiem na sali.

P rz ewo d n i czący r ady : Zar ząd z a m ]. 0 m i n u t p rz e rwy.
PO PRZERWlE:
sale opuścił radnv Michał woźniak, od teqo momentu rada podeimuie decvzie w 13 osobowvm
składzie.
Przewodniczący rady: Wznawiam obrady po przerwie. Tutaj w momencie, kiedy ogłaszałem
przerwę była chęć zabrania głosu przez sołtysów, bardzo proszę.
Sołtys wsi Mnichowice Małgorzata Klofta: Szanowna Rado, ja mam na przykład takie pytanie,
dlaczego większość was decyduje za nas większość sołtysów (...)tylko jeden sołtys wyraził wolę
funduszu sołeckiego, reszta nie wyraziłai czy to jest w ogóle brane pod uwagę jakąkolwiek czy
wy po prostu robicie, co chcecie?
Sołtys wsiTabor Mały Piotr Jajczyk: Tak zawsze będzie?
(...) Nie podoba mi się to, w jaki sposób podeszliście do tego, skoro większość jest przeciwko,
to, dlaczego nie słuchacie głosu większości?
Sołtys wsi Gola Justyna Kabot: Szanujmy się po prostu nawzajem!
Sołtys wsi Nosale Stanisław Niechciał: Jeśli rnrrzna, ja chciałem właśnie też w tej kwestii
Szanowni Państwo to nie jest nasze widzimisię sołtysów, my jesteśmy tylko przedstawicielami
są rady sołeckie, które o tym decydują, my rozmawiamy z radami sołeckim i rady decydują, my
przynosimy to dalej, tutaj, trudno żeby wszystkie rady sołeckie przychodziły na spotkanie, czy
inni mieszkańcy i właśnie tak jak juz mówiłem wcześniej są pieniądze razem zawsze je mozna
lepiej wykorzystać isię to sprawdza w naszejgminie idotej pory myślę,zato można było coŚ

zrobic, powstały wyremontowane te DL, czy drogi powstały, zawsze te pieniądze razem są, te
miejscowości wszystkie korzystają i myślę, że te mniejsze miejscowości na tym funduszu no to
są drobne pieniądze to jest rozdrobnione i te pieniądze są zamrożone, bo jeśli my na przyl<ład

nie będziemy, bo trudno, że ja mam za 10.000,00 zł coś zrobić ja będę ten mój dom ludowy
skoro już się do tego odnosimy to ja będę przez20 lat budował za te 10.000,00 zł, bo nie jestem

w stanie z tego nic więcej z tego zrobić choćbym gdzieś pozyskał pieniądze to małe
miejscowości są na tym przegrane, większe miejscowości, które mają jeszcze, (,..) ale też
naprawdę, bo słuchajcie tyle ludzi ile na zebranie przyjdzie, będzie ile ludzi tyle pomysłów,
każdy będzie miał inne, co będzie chciał zrobic, Zobaczycie, zrobicie w miejscowościach (...)
będziecie chcieli zrobic, bo rozmawiałem już z takimi sołtysami,ktorzy rzeczywiście mieli ten
fundusz i naprawdę powstało jeszcze większe rozbicie w miejscowości, bo było parę osób za

tym, parę osób za tym i się niektórzy rzeczywiście pokłócili, społeczeństwo się skłóciło nawet
przez to a tak, jezeli jest decyzja, że robimy jako gmina w danej miejscowoŚci coŚ, to na pewno
przy większych środkach, zawsze można coś więcej zrobic. Ja dziękuję tutaj.
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Sołtys wsi Bralin Józef Chałupka: Ja bym tylko prosił Wysoką Radę o taką decyzję, jeśli nie
doceniacie naszej decyzji, naszych słów to po prostu nie zapraszajcie na sesje, bo my się tu
czujemy tacy bezwolni, intruzy, siedzimy, jeśli nasze słowa uderzają, ale, w co, nie wiem, bo to
jest taka decyzja o jesteśmy tacy, siedzimy sobie, może sobie przyszli na sesję, nie zapraszajcieI
Dziękuję.
Radna Zofia Garczarek: Chciałam tylko powiedziec, po co była ta cała dyskusja, skoro jeden
radny parę minut temu wypowiedział się, żeby zostawić a później głosuje, przeciw no więc dla
mnie to jest w ogóle dziwne. Dziękuję bardzo.
Sołtys wsi Chojęcin - Parcele Jerzy Wiśny: Ja może jeszcze powiem. Ja tez mam sporo moich
kolegów w naszym powiecie, Łęka Opatowska, znaczy radni przeznaczyli to do budżetu gminy
ijest zgoda, wszędzie na każdym sołectwie coś można zrobić za te pieniądze ja nie mówię, ze
u nas się nic za to nie zrobiło, bo bardzo duzo się zrobiło i uważam, że radni powinni włączyć
to do budżetu gminy.
Sołtys wsi Działosze Agnieszka Hełmińska: Ja rozumiem, ze słuchacie większości wszyscy
przechodzą większoŚcią, mamy w tym kraju demokrację, większość sołtysów była przeciwko
funduszowi sołeckiemu, więc dlaczego słuchacie mniejszości, praktycznie jednego sołtysa? No,
bo tak wnioskuję z Waszej opinii. llu jest mieszkańców w Nowej Wsi a ilu w reszcie wiosek
bierzcie to tez pod uwagę.
Radna Kazimiera Kupczak: Mnie się nasuwa tylko taka puenta z tej całej dyskusji jesteśmy
wybierani przez nasz elektorat, ale w tej chwili okazało się, ze oni swoje a my swoje, no, czyli
nie szanujemy naszych wyborców, taka jest puenta tej dyskusji.
Przewodniczącv rady: Szanowni Państwo sołtysi jakko|wiek by to nie zabrzmiało, jakkolwiek
to Państwo odbierzecie naprawdę to nie jest tak, że nie szanujemy Państwa pracy/ szanujemy,
nie jest tak, ze oczywiście (...) (wtrącenie sołtys wsi Tabor Wielki: Pracy, ale nie naszych decyzji,
(...) ale bardzo proszę/ radni są radnymi gminy i muszą podejmować decyzje najlepsze dla
gminy, proszę mi wierzyĆ, ze spotkałem się z przynajmniej 4 osobami, które zarzucały mi brak
wyodrębnienia tego funduszu za ubiegły rok.
(.,,) Po słowach przewodniczqcego na sali słychać poruszenie i głosy niezadowolenia wśrod
sołtysów,
Sołtys wsi Bralin Józef Chałupka: Jeden pan właśnie wyszedł, co jest za, mogl zostać.
Przewodniczący rady: Co najmniej 4 osoby głosów z tego, co słyszałem od kolegów było więcej
uwazam, Że (ponownie szum na sali), proszę Państwa, ja wierze w to, ze daliśmy możliwość do
inicjatywy mieszkańcom, aby mogli wykazać się inicjatywą, mam taką nadzieję, Takie jest moje
przekona n ie,

W trakcie wypowiedzi przewodniczqcego wszyscy sołtysi opuścili salę obrad.
Radny Leszek Głąb: Ja chciałbym zadac pytanie, co was upoważnia do zajęcia stanowiska
mentora wykształcenie, wiedza praktyczna, umiejętności, że potraficie z 1ory założyc, że
wszystko łatwo jest zrobić, łatwo przeprowa dzic, że nie wyjdzie jakiś kłótni na wioskach, że nie
będą się ludzie spierać, bo ktoś nagle, kilku potrafi, chce zrobić a cała wioska jest przeciw, ja
myŚlę, Że żaden z was nie jest na tyle praktycznie wyuczony i mający taką wiedzę praktyczną,
że to potrafi zrobić, to jest tylko wasze takie chwilowe widzimisię, że wprowadzacie fundusz
sołecki.
Radny Jacek Kuropka: Ja chciałem tylko powiedzieć, że mam nadzieję, że teraz Panowie
ruszycie do swoich rad sołeckich i pociągniecie te fundusze sołeckie w tych miejscowościach,
z których pochodzicie, tak to rozumiem, zgromadzicie wokół siebie ludzi, przekonacie radę
sołec'ką, że ten fundusz będzie realizowany. Dziękuję.
Radny Tadeusz lwan: Ja chciałem zapytać Panów radnych, którzy akurat głosowali za tym
wyodrębnieniem, czy wy w ogóle rozmawiacie z radą sołecką, no, bo tu wychodzi chyba z tego,
że w ogóle nie macie styczności, skoro rada mówi, że nie a wy robicie po swojemu to czy wy
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chodzicie na te zebrania czy po prostu nie reagujecie na nic na wsi, no trudno mijest to jakoś
zrozumieć. Dziękuję,
Przewodniczący rady: Mam nadzieję, ze tak jak powiedział radny Jacek Kuropka będzie
inicjatywa mieszkańców w temacie funduszu sołeckiego, jezeli chodzi o moją osobę i sołectwo
Bralin, nie przypominam sobie, aby na zebraniu sołeckim był poruszany temat funduszu
soteckiego, zresztą w tym roku chyba, z tego, co wiem nie odbyło się zebranie sołeckie, więc
trudno abym mógł zabrać głos podczas takiego zebrania, mówię tu w swoim imieniu, ponieważ
nie wiem jak było w innych miejscowościach.
Wójt: To tak nie jest do końca Panie przewodniczący.
Przewodniczqcy rady przystqpił do omawiania kolejnego punktu porzqdku sesji.

Pkt 12) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia ,,Planu Gospodarki
Niskoemlsyjnej dla Gminy Bralin na lata 2Ot4 -ZO2O".

lnspektor Małgorzata Krzak: Zgodnie z umową o dofinansowanie nr POlS.09.03.00-00-
469/13-00 z dnia 30 grudnia 201,4 roku Gmina Bralin przesłała ,,Plan Gospodarki
Niskoemisyjnej dla Gminy Bralin na lata 20t4-202O" przyjęty uchwałą nr XlX/76l201-5 Rady
Gminy Bralin z dnia 1-6 grudnia 2015 roku do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i

Gospodarki Wodnej w Warszawie. Stanowił on wymagany zatącznik do wniosku o płatność
celem refundacji kosztów poniesionych na opracowanie w/w dokumentu , czyli Planu
Gospodarki N iskoemisyjnej.

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie, po weryfikacji
otrzymanych dokumentów, pismem z dnia 3 marca 2016 roku nr NFOS|GW-DG.548.546,2OI5,
NFOSiGW-16-ż7L75 zobligował Gminę Bralin do uzupełnienia i naniesienia poprawek do

,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Bralin na lata 7014-20ż0" przyjętego uchwałą nr
XlX/76lż01,5 Rady Gminy Bralin z dnia 16 grudnia 2015 roku.

Uchylenie uchwały z dnia 16 grudnia 20].5 roku ipodjęcie nowej uchwaływ przedmiotowym
zakresie, wynika z potrzeby dodania w tytule zapisu: ,,przyjęcia do realizacji" Planu Gospodarki
Niskoemisyjnej dla Gminy Bralin na lata ż014-2.0ż0.

Zgodnie z przesłanymi uwagami Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki
Wodnej w Warszawie uzupełniono i naniesiono poprawki w PGN o zapisy w obszarze działań
nieinwestycyjnych, struktury organizacyjnej ifinansowania struktur do wdrażania planu,
monitorowania i ewaluacji oraz aspektów organizacyjnych, co spowodowało zmiany w treści
załącznika do niniejszej uchwały.

Wobec powyzszego uzasadnione jest przyjęcie nowej uchwały w proponowanym kształcie.
Podjęcie nowejjest zasadne ze względu na przejrzystość, jasność tej uchwały, bo jeśli byŚmy

tutaj wprowadzali uchwałę w sprawie zmiany to byłaby bardzo nieczytelna, ze względu
chociażby na sam fakt, że w tytule musi być dodany zapis do realizacji. PGN w naszych

przepisach krajowych nie ma żadnych wytycznych, co ma ten plan zawierać to są w zasadzie
wytyczne UE no i instytucji wyrażające j, czyli Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Po

wstępnej weryfikacji tego planu tutaj Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska uznał, ze są
pewne braki, pewne informacje muszą być uzupełnione, uszczegółowione i tutaj to Państwo
radni otrzymaliście włącznie z projektem uchwały, aby dalej można było zająć kwestie

dofinansowania do realizacjitego planu iewentualnej refundacjiczęści kosztów poniesionych
na wykonanie tego planu. Ja dziękuję, jak jakieś są pytania to proszę.

Przewodniczqcy zapytał czy ktoś z obecnych ma jokieś pytania bqdź uwagi do uzasadnibnia.

W zwiqzku z brakiem głosów przewodniczqcy odczytał projekt uchwoły w sprawie przyjęcia

Planu Gospodorki Niskoemisyjnej dla Gminy Brolin no lota 2014 -2020'.
Do projektu uchwoły nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag.
Przewodniczący rady: Zanim zamknę dyskusję nad projektem, informuję, ze obecnych na sali

pozostało 13 radnych, posiedzenie sesji opuścił radny Michał WoŹniak jest to
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usprawiedliwiona nieobecnośc z przyczyn osobistych. (Stosowna uwaga już została zoworto
w protokole niezwłocznie po opuszczeniu sali przez wspomnianego radnego,)
Przewodniczqcy rady zamknqł dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowonia - poprzez
podniesienie ręki- za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik głosowania w sprawie przviecia ,,planu Gospodarki Niskoemisvinei dla Gminv Bralin na

lata 2OL4 -202O".

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych,
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE _ 0,

Rodo podjęła uchwałę nr XX\V/96/201_6.
Uchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokolu.

Pkt 13) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim etapie
postępowania rekrutacyjnego do publicznych szkół podstawowych, dla których
Gmina Bralin jest organem prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do
potwierdzenia tych kryteriów, dIa kandydatów zamieszkałych poza obwodem
szkoły podstawowej.

Wójt: Szanowni Państwo tak jak na Komisji Oświaty Państwu przedstawiałem, jeśli kończymy
pierwszy etap naboru do placówek oświatowych, akurat tutaj nie mamy większego wyboru,
to, jeżeli dochodzi do sytuacji, że spoza okręgu szkolnego ktoś aplikuje o to zeby zapisać się do
dane placówki wtedy musi być wskazane te dodatkowe kryteria. Państwo mieliście na komisji
przedstawioną tę uchwałę.
Przewodniczqcy zopytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdź uwagi do uzasadnienia.
W zwiqzku z brokiem głosów przewodniczqcy odczytał projekt uchwały w sprawie ustalenia
kryteriów stosowanych w drugim etapie postępowanio rekrutacyjnego do publicznych szkół
podstawowych, dla ktorych Gmina Bralin jest organem prowodzqcym oraz dokumentów
niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriow, dla kandydatow zamieszkałych pozo obwodem
szkoły podstawowej.
Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i nie ńniesiono uwog, wobec czego przewodniczqcy
rady zamknqł dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki-
za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
Wvnik głosowania w sprawie ustalenia krvteriów stosowanvch w drugim etapie postepowania
rekrutacvinego do publicznvch szkół podstawowvch, dla którvch Gmina Bralin iest organem
prowadzacvm oraz dokumentów niezbądnvch do potwierdzenia tvch krvteriów, dla
kandvdatów zamieszkałvch poza obwodem szkołv podstawowei.

_W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych,
PRZEC\W _ 0,

GŁosY WsTRZYMUJĄCE _ 1_.

Rada podjęła uchwałę nr XX\V/97/2016.
Uchwało stanowi załqcznik do niniejszego protokołu,

Pkt 14) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów stosowanych w drugim.etapie
. postępowania rekrutacyjnego do publicznego gimnazjum, dla którego Gmina Bralin

jest organem prowadzącym oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych
kryteriów, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem gimnazjum.

Wójt: Podobnie Panie przewodniczący.
Radny Leszek Głąb: Może nie do samego uzasadnienia, natomiast chciałbym się dowiedzieć
odnoŚnie tych kryteriów, czemu takie a nie inne kryteria wyboru tych kandydatów, bo te
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kryteria na przykład do przyjmowania podstawówkitutaj mówią o kandydacie uczęszczającym
do przedszkola w zespole szkół itd., czemu takiego kryterium nie ma w przypadku gimnazjum,
bo ktoŚ moze uczęszczaĆ do, tutaj nawet do podstawówki w Bralinie, ale niestety to nie
upowaŻnia go do tego, żeby dostać się do gimnazjum w Bralinie, bo jest dosłownie (..,) ja tak
to zrozumiałem.
Dyrektor Szkoły Podstawowei w Bralinie Adam Pruban: Pani dyrektor Gimnazjum powinna
odpowiedzieĆ drugi etap naboru dotyczy wyłącznie tych dzieci czy młodziezy spoza obwodu
szkoły, nasze gimnazjum - ja przepraszam, ze tak wtrąciłem - nasze gimnazjum obejmuje
swoim zasięgiem całą gminę i wszyscy uczniowie młodzież z naszej gminy - to jest jedyne
kryterium i muszą być przyjęci.
Radny Leszek Głąb: Nie zrozumieliśmy się, do podstawówki ma prawo ktoś przyjść spoza
obwodu powiedzmy np. z Gminy Kępno (wtrqcenie wójta: Do gimnazjum też), ale tu w tych
kryteriach nie ma czegoś takiego, no, że tego kryterium, ze chodził np. do podstawówki w
Bralinie to może, jako dodatkowe punktv ... (...)

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bralinie Adam Pruban: Ustawowy obowiązek.
Dyrektor Gimnazjum Karolina Forysiak: Wszystkie dzieci, które chodzą do szkoły
podstawowej kolegi dyrektora przychodzą do mnie z racji tego (wtrqcenie rodnego Leszka
Głqba: Ustawowo, że chodziły do Bralina, więc automotycznie sq/ tak, w całości, bez zadnych
dokumentów automatycznie są włączane do gimnazjum, np. z innego województwa, z Kępna
wtedy te kryteria obowiązują przy rekrutacji na drugim etapie, tak to jest drugi etap.
Kierownik RKS Sławomir Bąk: Chciałbym tylko dodać Panie przewodniczący, że my bardzo
konsultowaliŚmy to z Panem wójtem, z dyrektorami także to nie jest, że wzięło się ad hoc.
Przewodniczqcy zapytał czy ktoś z obecnych ma jakieś pytania bqdź uwagi do uzosodnienia,
W zwiqzku z brakiem głosów przewodniczqcy odczytał projekt uchwoły w sprawie ustalenia
kryteriów stosowanych w drugim etapie postępowania rekrutocyjnego do publicznego
gimnazjum, dla którego Gmina Bralin jest organem prowodzqcym oroz dokumentów
niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriow, dla kandydotów zamieszkałych pozo obwodem
gimnazjum.
Do projektu uchwoły nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwog, wobec czego przewodniczqcy
rady zamknqł dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki-
za przyjęciem przedmiotowej uchwoły.
wvnik głosowania w sprawie ustaIenia krvteriów stosowanvch w drugim etapie postepowania
rekrutacvinego do publicznego gimnazium, dla którego Gmina Bralin iest organem
prowadzacvm oraz dokumentów niezbednvch do potwierdzenia tvch krvteriów, dla
kandvdatów zamieszkałvch poza obwodem gimnazium,

_W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.
ZA - przyjęciem uchwały głosowało 1"3 rodnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁosY W,TRZYMUJĄCE - 0.

Roda podjęła uchwałę nr XX|V/98/2016,
Uchwała stonowi załqcznik do niniejszego protokołu.

Pkt 15) Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu ustalania dodatków do
wynagrodzeń dla nauczycieti zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych,

. dla których organem prowadzącym jest Gmina Bralin.
Wójt: Szanowni Państwo, tak jak na Komisji Oświaty gdzie ta uchwała została przedstawiona
to jest uchwała, która musi być uzgodniona tak jak już powiedziałem w swoim sprawozdaniu
z działalności z przedstawicielami związków zawodowych, ta uchwała tak naprawdę została
jakby uaktualniona o odpowiednie nazewnictwo, bo Szanowni Państwo macie tutaj w tytule
w sprawie wynagradzania nauczycieli te szczegółowe zasady itryb wynagradzania nauczycieli
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określa Karta Nauczyciela, ta uchwała dotyczy dodatków motywacyjnych i funkcyjnych w
starej uchwale miedzy był innymi procent 15 w stosunku do funduszu płac od etatu
przeliczeniowego między innymi dla dyrektorów jest ujednolicony ten procent, było 6 i 15

teraz jest ujednolicony na7% od funduszu płac. Tak jak mówię szczegółowo na Komisji OŚwiaty
zostało przedstawione. Ta uchwała została skonsultowana z dyrektorami naszych placówek
oświatowych, uzgodniona ze związkami zawodowymi - tak Panie Sławku (Sławomir Bqk
potwierdził), uzgodnienie mamy, niezaopiniowana uzgodniona, podkreślam, czyli tutaj była

dosyć ostra dyskusja między innymi na wniosek Pani ze związków zawodowych, Pani Wąsali
został ten dolny prog podniesiony z tabeli o ].00,00 z|, ale ten dolny nie górny próg o 1-00,00 zł

także tyle z mojej strony, poniewaz uchwata musi zostać opublikowana w Dzienniku
Urzędowym Województwa Wielkopolskiego a jednocześnie poprzednia uchwała
obowiązująca nadaje takie uprawnienia zeby przydzielać te dodatki na pół roku stąd też
wejście w życie jest od 1 lipca, Państwo widzicie ten zapis, tak? No właśnie, dobrze, dziękuję"

Radny Paweł Narękiewicz: Mam takie pytanie, tu jest w rozdziale lll § 5 pkt 4zaangażowanie
w realizację czynności, zajęc wynikających z art. 402 ustawy ust. 2 Karty Nauczyciela a w
szczególności inicjowanie i organizowanie imprez i uroczystości szkolnych, Ten punkt w
nowelizacji nie był usunięty.
(pytonie z soli tj. oktualne jeszcze?)
Dyrektor Gimnazjum Karolina Forysiak: To jest coś innego.
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bralinie Adam Pruban: Jeśli mogę Panie przewodniczący,
czyta Pan art.42 ust. 2 natomiast to, o czym Pan wspomina w tej chwilitj, art. 42 pkt 2 ust. 2

i ten ust. 2 to są te tzw. ,,godziny karciane", które w tym momencie zostały zlikwidowane, ale
to jest ustawa sejmowa, jeszcze nie dobiegła kresu legislacyjnego, natomiast tutaj mowa tylko
jest art. 4ż ust.2.
Radny Paweł Narękiewicz: Ustęp 2acha, dziękuję bardzo.
Radny Leszek Głąb: Znowu moze nie jestem w temacie, ale tak chciałem się zapytać § 16 pkt
2 i ].0 to są dwa różne punkty one podlegają sumowaniu, czy tej uchwały, bo to, rozdział Vll §

16 pkt 2 i ].0 one podlegają sumowaniu, tak?
Kierownik RKS Sławomir Bąk: Znaczy tu jest dodatek mieszkaniowy z dodatkiem wiejskim (...)

Pani prezes umieściliśmy dodatek wiejski również w tym rozdziale, to jest na wyraźną sugestię
Pani prezes.
Radny Leszek Głąb: Ale to są rózne albo jedno albo drugie?
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bralinie Adam Pruban: To są dwa rózne dodatki a nawet w
Karcie Nauczyciela jest taki zapis, ze w przypadku uprawnień do dwóch różnego rodzaju
dodatków przysługują oba.
(.,.)

Radny Paweł Narękiewicz: Ja, mam jeszcze § 6, zaznaczone jest to, to są wyciągi z ustawy tak?
To jest rozdział lll § 6.

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bralinie Adam Pruban: Warunkiem przyznania ...

Radny Paweł Narękiewicz: Tak, warunkiem przyznania dyrektorowi dodatku motywacyjnego
jest sumienna i właściwa realizacja obowiązków kierowniczych wynikających z Karty
Nauczyciela a w szczególności, jest tu taki 3 pkt właściwa realizacja polityki kadrowej oraz
oŚwiatowej ustalanej przez Gminę Bralin. To tak jakoś, ten punkt według mnie on taki jest w
ogóle całe to, brzmi to tak (wtrqcenie wójta: Dlaczego?) ... dlaczego, jak to nie wiadomo
nagrodę dyrektorowi przydziela Pan wójt ...

Wójti To już wyjaśniam, to nie jest nagroda.
Radny Paweł Narękiewicz: Dodatek motywacyjny.
Wójt: Tak jest, Szanowni Państwo, ...

Radny Paweł Narękiewicz: Wie Pan, tak się czyta, jak...
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WÓjt: Ja też dzisiaj wspominałem Panu przewodniczącemu, uprawnieniem wójta jest
organizacja, zatwierdzanie arkusza organizacyjnego, do końca kwietnia, tak naprawdę do
końca maja arkusze organizacyjne zatwierdza wójt na podstawie naszego budzetu i naszych
możliwoŚci zatwierdzam arkusz organizacyjny na dany rok szkolny, który rozpoczyna się od
września do następnego września, jeśli Szanowni Państwo dyrektor by nie realizował tej,
naszej polityki między innymi dotyczącej oświaty no to wtedy ma podstawy do tego żeby ten
dodatek motywacyjnyI czy funkcyjny po prostu w jakikolwiek sposób w tych widełkach
realizować, pracodawcą i zwierzchnikiem nauczyciela jest niewątpliwie dyrektor i dyrektor
zatrudnia i to jest jego kompetencja, dyrektora zatrudnia wójt. Tak to jest a dodatek
motywacyjny przydziela wójt.
Radny Paweł Narękiewicz; Tak, tak tylko, ze to jest taki zapis .,,

Wójt: Jaki? No, trzeba wiedzieć, za co mozna, za co nie można. On jest ogólnie stosowany i

proszę mi wierzyć, to nie jest nic nadzwyczajnego takze ...

Radny Pawel Narękiewicz: Dziękuję za wyjaśnienie.
Radny Kamil Lenort: Ja mam tutaj pytanie do tej całej rubryki, jezeli chodzi o wychowawców
klas i takie ujednolicenie2,5 zł na jedno dziecko szkoły, przedszkolu a gimnazjum
Wójt: Nie mniej niż,
Radny Kamil Lenort: Nie mniej niż, tylko, że według mnie w gimnazjum minimum powinno
byĆ dwa razy tyle za wychowawstwo tych uczniów niz w przedszkolu bynajmniej a tu jest to
wszystko tak po prostu ujednolicone i jeszcze mam takie pytanie czy w ogóle ten regulamin
był konsultowany z nauczycielami?
Wójt: Szanowni Państwo ..,

Radny Kamil Lenort: Czy mogli się w ogóle odnieść do tego czy mogli swoją opinię (...)

Wójt: Szanowni Państwo, ten regulamin był konsultowany ze związkami zawodowymi, które
reprezentują nauczycieli ...

Radny Kamil Lenort: Ale ja zapytałem się czy był z nauczycielami.
WÓjt: ... które reprezentują nauczycieli, obowiązek ustawowy to nie jest także nauczyciele,
mamy obowiązek przeprowadzać konsultacje, uzgodnienia niewątpliwie były robione z

przedstawicielami związków zawodowych, które reprezentują danych nauczycieli z danej
placówki, nie jest tajemnicą również, że ten regulamin był konsultowany z dyrektorami
obecnymi tutaj placówek tak? (obecni dyrektorzy potwierdzili) i oczywiście uzgodniony ze

związkami zawodowymi, to były dwa związki ,,Solidarność" iZNP bardzo pręzny Pani prezes
przyjechała tutaj osobiście i powiem szczerze, ze te uzgodnienia nie były łatwe. JeŚli ma Pan

takie wrazenie, ze w gimnazjum opiekunowie, wychowawcy powinni mieć 2 razy tyle, co w
przedszkolu, doszliśmy do wniosku, że aż takie zróżnicowanie nie jest potrzebne, chociaz
uzależniliśmy ten rozmiar od ilości dzieci w klasie, bo np. w Nowej Wsi zdarzają się klasy 7

osobowe a np. normą jest w Szkole Podstawowej w Bralinie, że tych dzieci jest27 - B w klasie,

więc inne też jest obciążenie pracą wypisywanie odpowiednich dokumentów itd., ale żeby tez
nie spowodować, że ktoś mógłby być pokrzywdzony, bo ma 7 dzieci w klasieto jest nie mniej
niz 40,00 zł, jeśli dobrze pamiętam, takie zapisy funkcjonowały już w poprzednim regulaminie,
Panie przewodniczący ja niezmiennie odnoszę wrażenie, że potrzebne są debaty przedsesyjne.

Przewodniczący rady:Z tego, co jest mi wiadomo regulamin był omawiany na posiedzeniu
Komisji Oświaty.
Wójt: Tak tylko, że w sprawozdaniu Komisji Oświaty nie było sprawozdania z działalnoŚci a

komisja powinna wydać opinię na ten temat tak naprawdę czy jest za czy nie a Państwo
powinniście głosować, bo to nie jest teraz miejsce i czas na szczegółowe omawianie zapisów i

czytanie uchwały to, dlatego wydaje mi się, że jeśli komisji się nie organizuje to należałoby się

przynajmniej spotkać przed sesją zeby szczegółowo omówić i wtedy jest czas na takie

szczegółowe omawianie takich rzeczy.
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Przewodniczący rady: Pytanie mam jeszcze odnośnie tego regulaminu mimo wszystko
chciałbym jeszcze zapytać Państwa dyrektorów czy Państwa zdaniem ten § 6 ust. ]. pkt 3 że
warunkiem przyznania dodatku motywacyjnego jest właściwa realizacja polityki kadrowej
ustalanej przez Gminę Bralin nie powoduje u Państwa jakiś obaw.
Kierownik RKS Sławomir Bąk: Panie przewodniczący jestem poddenerwowany tym, co się tu
dzieje (wtrqcenie przewodniczqcego: Ale zupełnie niepotrzebnie,) bo tak polityka oświatowa
gminy jest polityką oświatową gminy jest konsultowana z Panem wójtem, z władzami (...)
natomiast wydaje mi się, ze takie trochę to jest czepianie się, bo naprawdę wszystkie sprawy
związane z regulaminem były nie dość, ze uzgadniane ze związkami zawodowymi to z

dyrektorami również takze ja nie widzę (wtrqcenie wojta: To jest standardowy zapis.)tak, my
musimy to robić.
Wójt: Szanowni Państwo, jeśli Państwo będziecie np. ustalać sieć placówek szkolnych a tj.
niewątpliwie kompetencja rady tak, którą później będzie realizował np. wójt to sobie nie
wyobrazam, że Pan dyrektor, który jest po konkursie zatrudniony na odpowiedni okres czasu
powie, ale ja tego nie będę realizowat, bo to do tego by zmierzało Państwo może
podejrzewacie w swojej podejrzliwości, że to moze chodzi o to, że wójt przyjdzie do dyrektora
i powie zwolnij ,,No\Maka", bo jest nauczycielem, który mi się nie podoba takiej mocy nie ma
nikt ani wójt ani tak naprawdę dyrektor, poniewaz, jeśli ktoś w myśl Karty Nauczyciela ma
status pracownika mianowanego to tak naprawdę tylko redukcja etatów, likwidacja oddziału
pozwala na zwolnienie takiego pracownika, więc tutaj Karta Nauczyciela szczegółow o roztacza
ochronę a tak jak mówię ten zapis jest zapisem standardowym (,,,) ilość etatów z arkusza
organizacyjnego a nie spraw personalnych tutajwójt nie realizuje polityki personalnej.
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bralinie Adam Pruban: Jeśli mozna jeszcze gwoli
wyjaŚnienia, bo co to jest polityka oświatowa, no to są wyliczone pewne kierunki i pewne
możliwoŚci, które narzuca w dużej mierze również budzet, to wójt rozważa czy marzenia
dyrektora, powiedzmy marzenia dyrektora o wyposazeniu, o remontach, o zatrudnieniu 10
sprzątaczek iwybudowaniu nowej kuchni, czy to jest mozliwe, cty nie jest możliwe, to są
kierunki polityki oświatowej, które określa budżet, przed chwileczką przyjmowaliście Państwo
do budżetu obcięcie subwencji oświatowej o 120.000,0Ozł, do końca to my nie rozumiemy,
dlaczego taka decyzja w ministerstwie zapadła, ale no musimy ją zrealizować, chcielibyśmy być
moŻe naprawdę rzeczy rożne, czasami marzenia nasze sięgają naprawdę szczytów, no, ale
niestety ta właŚnie polityka oświatowa, którą w bardzo dużej mierze ograniczają środki
finansowe, no, które wójt musi w jakiś sposób nas, dać nam te cugle, żebyśmy sobie nie
powalali zbyt duzo, kwestia polityki kadrowej, chociazby kwestia ilości etatów, które mamy do
dyspozycji pod pewnymi względami określa to prawo oświatowe, ustawy i tutaj wójt tez nie
może z tym dyskutować, ale kwestia tego na przykład, że mamy takie zalecenia żeby
preferowaĆ w zatrudnieniu mieszkańców naszej gminy oczywiście muszą być spełnione
kwestie kwalifikacji, wykształcenia, uprawnień itd. to też jest również jakaś tam polityka
kadrowa, kwestie tego, czy my mozemy kogoś zatrudnić dodatkowo, czy nie możemy
zatrudniĆ to też jest kwestia polityki oświatowej, to jest polityka, nie jest kwestia tego, co
uczymy i na czym uczymy tylko to jest mówię, wytyczenie ogólnych kierunków, wstępnych
możliwych w wyniku możliwości finansowych.
Przewodniczący rady: Ja tylko pozwolę sobie odnieść się na sam koniec już naprawdę do słów
Pana kierownika, ze odbiera nasze pytania, jako czepianie, dla mnie to jest tylko chęć poznania
jak najlepiej regulaminu, tak aby móc, świadomie głosować, jezeli Pan odebrał nasze pytania,
jako czepianie to przepraszam, ale nie takie mieliśmy intencje.
W zwiqzku z brakiem dalszych głosow przewodniczqcy odczytał projekt uchwały w sprawie
przyjęcio regulaminu ustalonio dodotków do wynagrodzeń dla nauczycieli zatrudnionyc.h w
szkołach i placówkach oświatowych, dla ktorych organem prowadzqcym jest Gmina Brolin,
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Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwog, wobec czego przewodniczqcy
rady zamknqł dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki -
za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik qłosowania w sprawie przviecia regulaminu usta|ania dodatków do wvnagrodzeń d|a
nauczvcieli zatrudnionvch w szkołach i placówkach oświatowvch. dla których organem
prowadzacvm iest Gmina Bralin
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.
ZA - przyjęciem uchwoły głosowoło 11 rodnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE _ 2.

Rada podjęła uchwałę nr XX|V/99/2016.
Uchwało stanowi załqcznik do niniejszego protokołu,

Pkt 16) Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr Llll/283l2OL4 Rady Gminy Bralin z dnia
2O paŹdziernika 2014 roku w sprawie przyjęcia tekstu jednolitego Wieloletniego Programu
lnwestycyjnego na lata 2OL4-2O22.
Przewodniczący rady: Dosyć szeroko było to omówione ...

Wójt: Tak jest.

Zastępca wójta: W zasadzie nic więcej nie dodam, chyba, że macie Państwo jakieś pytania,
które się narodziły w trakcie.
Przewodniczący rady: Może się nasunęły jakieś pytania, jakieś uwagi. (brak głosów)
Ja mam takie pytanie odnośnie tej drogi powiatowej, którą będziemy remontować, jako
gmina, szacunkowy koszt tego remontu, czy możemy znac?
WÓjt: Około 600.000,00 zł, w tym udział powiatu w granicach 100.000,00 zł remont mostu i

1-00.000,00 zł dofinansowanie do dróg. W Twoim Pulsie Tygodnia ostatnim jest taka analiza
radnego Gatnera na temat zaangażowania środków w drogi między innymi w Gminie Bralin,
polecam tę lekturę wyszliśmy najlepiej w powiecie także niewątpliwie, powiat w tej kadencji
docenia nasze starania.
Przewodniczący rady: Dziękuję za odpowiedź,, Jeszcze tylko pytanie ta droga jest na umowę
dzierzawę, na jaki okres?
Wójt: Tak jak w przypadku np. drogi w Czerminie, bo to nie jest pierwsza taka realizacja, ta
droga w Czerminie podobnie była - umowa użyczenia na okres 10 lat.
Zastępca wójta: Tak samo na Utracie mamy umowę użyczenia, w drodze na Mielęcin, takze ...

Wójt: Szanowni Państwo, gdybyśmy rozmawiali o drodze np. między Osinami a

Weronikopolem to nawet bym tu nie wychodztł ztaką propozycją, rozmawiamy o drodze tak
naprawdę utwardzonej kiedyś płytami przez Przedsiębiorstwo Budownictwa Rolnego, które
miało tam zwirownie, ułożyli sobie do tej żwirowni płyty, te płyty tak naprawdę funkcjonują
jakiś czas, one są juz w bardzo kiepskim stanie technicznym tyle lat, ale tak naprawdę, bo tutaj
Pan radny Narękiewicz mówił, że mieszkańcy nie chcą, była mowa o dwóch drogach, bo ta
dyskusja trwa juz od ponad roku, była mowa o dwóch drogach o jednej drodze przedłuzenie
płyt w stronę Parzynowa a o drugiej drodze w stronę Rzetni, tylko tak jak powiedziałem naszą
gminę stać żeby mniej więcej remontowa ć, czy budować tak, mówimy tutaj o budowie drogi
na istniejącym szlaku geodezyjnym w zasadzie około 750 - 1000 m rocznie, bo to są koszty
około miliona złzakm drogi iSzanowni Państwo, kiedy tak naprawdę odcinek drogi od kaplicy

w stronę Rzetni tylko pod las, a do tych Państwa,ktorzy pisalitę petycję jest jeszcze dalej ok.

2,5km, czyli w zasadzie nic się nie zmieni a tym bardziej, że drogę tak jak proponowałem od
punktu A do punktu B gdyby była realizacja przy współudziale Gminy Kępno od strony Rzetni,

to wtedy tak, z tym, że te całe wszystkie rozważania, acha, droga w stronę Parzynowa okazało

się, ze nie idzie w ogóle szlakiem geodezyjnym, idzie po prywatnym gruncie, należałoby o kilka

ładnych metrów przesunąć całą drogę, co jest tak naprawdę na tę chwilę niewykonalne, chyba
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taniej będzie - a to też będę Państwu niedługo przedstawiał - zaproponowanie wykupu tego
gruntu, poniewaz ta droga idzie w całości po prywatnym gruncie, na północ tam pod górę,

takze tym wąwozem tj. prywatny grunt okazało się i dlatego też tamta koncepcja tym bardziej
jest na tę chwilę niewykonalna. Choć na pewno nie do zarzucenia, ale najpierw trzeba
uregulować sprawy własności gruntu. Szanowni Państwo, kiedy jedzie projektant, który
stwierdza, że w zasadzie nie ma sensu robienia żadnej drogi, ponieważ most nie wytrzyma
więcej obciązenia a po tym moście jeżdżą cięzkie ładunki, bo w Weronikopolu jest np.
paleciarnia, tam przyjeżdżają cięzkie transporty drewna to są po 30 t tiry a most jest w stanie
tak naprawdę, ze powinniśmy go zamknąć, to po spotkaniu, a to spotkanie, o którym Państwu
mówiłem odbyło się ze 3 - 4 miesiące temu z Panem starostą jeszcze w starostwie i jeszcze

później moja obecność na zarządzie to tak naprawdę warunkiem jakiegokolwiek remontu i

budowania jakichkolwiek dróg i pisania wniosków jest remont tego mostu a z kolei żeby to
gmina robiła a to juz jest powiatowy most na tej krzyżowce, to juz nie, ale płyty Szanowni
Państwo i to, co opowiadają niektórzy malkontenci w Mielęcinie i Weronikopo|u, zw|aszcza
pod sklepem, ze te płyty to zostaną wywiezione to między innymi mój warunek był taki, że te
płyty nigdzie nie zostaną wywiezione przez powiat (wtrqcenie radnej Kazimiery Kupczak: Nie
tylko pod sklepem), no tak zdarza się, że te same osoby później jeszcze opowiadają takie
rzeczy, które są nieprawdziwe, to ja bytem pierwszą osobą, która jakby stanął murem za tym,
żeby te płyty mają być wszystkie wbudowane i z tych płyt właśnie można wyremontować
odcinek drogi tam do tych Państwa, który tak naprawdę tj. ruchome piaski już pod samą
Rzetnią w lewo osobówką się nie przejeżdża itam sobie niektórzy kupili gospodarstwa, bo to
nie jest ich ojcowizna, teraz widzą, ze trudny jest dojazd tam, stąd też są podpisy osób, które
nie wszystkie są zameldowane, bo myśmy całkiem poważnie podeszli do tego, bo to nazywa
się petycja, więc musi w myśl nowych przepisów trafić na BlP, ale jak Państwo zobaczycie to
są nazwiska rodzinne, w każdym bądź razie Szanowni Państwo, jeśli ktoś pyta czy ta droga ma
być utwardzona/ co tam mam być zrobione, tj. po prostu budowa nowej drogi tak naprawdę
asfaltowej a w tej części centralnej, bo ten główny plac łącznie z przystankiem autobusowym,
z dojściami do kościoła, chodnikami, bo to jest jedna krzyżowka, która scala w sobie jedną,
drugą, trzy drogi, które schodzązrożnych kierunków itak naprawdę stanowi duzy plac przed
kaplica, to trzeba uporządkować a trzeba zacząć od mostu, bo budowanie czegokolwiek tam
nie ma sensu, poniewaz most jest w stanie katastrofalnym, taką mam opinię, ekspertyzę tych,
którzy się tym zajmują stąd tez nasz projekt żeby przy udziale pieniędzy powiatowych a będą
to tez dodatkowe punkty zlożyc do PROW - u taką właśnie drogę, tyle z mojej strony.
Ja niedługo Państwu przedstawię - jeszcze moze słowo - niedługo jeszcze Państwu
przedstawię mam nadzieję, ze Państwo się zdecydujecie na jakąś debatę w sprawie wykonania
budżetu, Państwo otrzymaliście te materiały myślę, ze my tu będziemy czekać na sygnał od
Państwa, jest jeszcze kwestia drogi, tutajtez mówiłem w swoim sprawozdaniu, ze spotkałem
się z mieszkanką równie dobrze można potraktować również petycję, tak dotyczącą tego
odcinka drogi Rzemieślnicza koło Państwa Kosików, która jest po prostu w stanie, jakim jest,
ponieważ jest uzywana równiez przez osoby prowadzące działalność gospodarczą, które
niewątpliwie wpływają, na jakość tej drogi, ale fakt jest faktem, że cały czas była mowa, ze jak
zakończymy kanalizację a trzeba było odczekać tak, to zdecydujemy się na to żeby ten odcinek
drogi wykonać, ale to jak się spotkamy to ja Państwu o wszystkim opowiem. Mamy gotowy
projekt na tę drogę.
W zwiqzku z brakiem dalszych głosow przewodniczqcy odczytał projekt uchwały zmieńiajqcej
uchwołę Nr Ltlt/283/2014 Rady Gminy Bralin z dnio 20 październiko 2014 roku w sprowie
przyjęcia tekstu jednolitego Wieloletniego Programu lnwestycyjnego no lata 2014-2022.
Do projektu uchwoły nie zgłoszono pytoń i nie wniesiono uwag, wobec czego przewodnicz.qcy
rody zamknqł dyskusję nad projektem i przystqpił do głosowania - poprzez podniesienie ręki-
za przyjęcie m przedmiotowej uchwały.
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Wvnik głosowania w sprawie zmianv uchwałv Nr Llll/283l2014 Radv Gminv Bralin z dnia 20
października 2014 roku w sprawie przviecia tekstu iednolitego wieloletniego programu

lnwestvcvinego na lata 2014-2022.
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych.
ZA - przyjęciem uchwały głosowało lj rodnych,
PRZEC|W _ 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rado podjęła uchwałę nr XXIV/100/2016.
Uchwała stanowi załqcznik do niniejszego protokołu.

Pkt 17} Wolne glosy i informacje.
Radna Kazimiera Kupczak: Ja chciałaby podzielić się taką refleksją, wczoraj odbyt się pogrzeb
sottysa Czermina Pana Dębskiego, o stopniu kultury części naszych radnych naszej rady ja

osobiście miałam okazję się przekonać, ale było mi wczoraj przykro, wstyd, że nie było
delegacji naszej rady na pogrzebie Pana Dębskiego. Jest taki zwyczaj, ze sąsiedzi znajomi,
osoby nawet obce żegnają. Pan Dębski był tutaj z nami bardzo blisko i naprawdę czułam się
nieswojo wczoraj na pogrzebie. Dziękuję.
Radny Kamil Lenort: Ja, mam tutaj pytanie bo na ostatniej sesji zastępcę wójta Pana Kieruzala
prosiłem o pisemne, chodzi o szczegóły dotyczące tego konkursu.
Zastępca wójta: O informację.
Radny Kamil Lenort: Tak.
Zastępca wójta: Chodziło o wyłonienie tego lekarza, tak?
Radny Kamil Lenort: Tak.
Zastępca wójta: Po rozmowie tutaj z Panią Krzak, nie ma jej tutaj obecnej koszty, które
przekazała to są raptem kilkuset złotowe w stosunku rocznym, 300 - 400 jeśli chodzi o
świadczone usługi. Zapytanie telefoniczne było wykonane wśród lekarzy, którzy prowadzą
taką praktykę i najtańszą ofertę złożyła ta osoba, która w chwili obecnej tych usług nam
udzieIa.
Radny Kamil Lenort: Ale mówił Pan, że to było ofertowe.
Zastępca wójta: Tak, no, bo w formie konkurencflnej, powiedziałem w formie konkurencyjnej,
chodziło tutaj o zachowanie konkurencyjności, tylko i wyłącznie a zapytanie ofertowe może
być w drodze zapytania telefonicznego, mailowego, faksowego jakiegokolwiek innego na to
jest sporządzona notatka takze można w każdej chwili się z nią zapoznać, takze tak to mniej
więcejwygląda.
Radny Kamil Lenort: Dziękuję.
Radny Tadeusz lwan: Ja mam jeszcze prośbę do Państwa z mediów nagłaśniacie pewne
sprawy/ bardzo dobrze, że to robicie, ale chciałbym, że jak piszecie o czymś żebyście pisali

konkretnie z imienia i nazwiska, kto wbrew swoim środowiskom, wbrew radom sołeckim
głosował np. ten radny z tego okręgu. Konkretnie imię, nazwisko a nie pisaĆ, ze radni
zdecydowali, bo to jest niepoważne, nie wszyscy tak podejmują tę sprawę i z imienia i nazwiska
proszę pisać, jak już piszecie. Dziękuję.
Radny Leszek Głąb: Ja, chciałem to nawet w dniu dzisiejszym wprowadzić do porządku obrad,
bo tak patrzę na ten porządek obrad sprawozdanie wójta, sprawozdanie z prac komisji, czy by

nie mozna wprowadzić takiego nowego zwyczaju i wprowadzić sprawozdania
przewodniczącego rady tez do porządku obrad na stałe tak zeby radni wiedzieli, co się dzieje,

co robi przewodniczący, gdzie bywa, bo tu tak samo jak Pani radna Kupczak mówię, no w dniu

wczorajszym rzeczywiście, no wypadało być na tym pogrzebie, natomiast jeszcze druga

sugestia mi się nasunęła Pan przewodniczący, jako radny pytał się wójta o zarządzenie jąkieŚ

konkretne, które było wydane uzyskał odpowiedź, wydaje mi się, że Pan przewodniczący jest

tu, co środę na terenie urzędu gminy, skoro jest jakieś zainteresowanie konkretne zarządzenie,
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którego gdzieś tam nie idzie odszukać na BlP, czy w innym miejscu tak trudno się zapytać i

uzyskaĆ odpowiedź,bądź dostęp do tego zarządzenia, wydaje się, ze to jest bardzo prosto, bo
jak mnie coś interesuje to pytam niekoniecznie na sesji.
WÓjt: Ja tylko w kwestii informacyjnej Szanowni Państwo na piątek zarządzi|em, aby Pani
skarbnik, Pan sekretarz i Pan zastępca o godz. 12.30 odebraliwolne godziny za dzisiejszy dzień,
bo Szanowni Państwo proszę zwrócić uwagę, że obradujemy i absorbujemy czas pracowników,
to ma swoje konsekwencje w KP. (...)

Przewodniczący Rady: Na koniec pozwolę sobie odnieść się do zarzutów, które usłyszałem,

sdyby Pan słuchał wyraźnie ja pytałem w imieniu rady, radnych, nie swoim własnym, że to
radni nie mają możliwości zapoznania sięz zarządzeniem nie ja, jako osoba - przewodniczący
tylko i wyłącznie, to tyle, jeśli chodzi o zarządzenie. Jeżeli chodzi o moją nieobecność na
pogrzebie rzeczywiście powinna być taka praktyka, ale ja jestem radnym pierwszą kadencję,
przewodniczącym pół roku, pamiętam, ze chowaliśmy również wieloletniego radnego, ta
osoba była również wiceprzewodniczącym rady, nie przypominam sobie żeby wtedy była
delegacja rady na tym pogrzebie.
Radna Kazimiera Kupczak: Przepraszam bardzo muszę się wtrącić wtedy akurat była jeszcze
ja byłam przewodniczącą Pan wtedy jeszcze nie był przewodniczącym i Pan wytypował
delegację, na ten pogrzeb Pana Stanisława, wtedy ja się sprzeciwiłam i powiedzia|am, że nie
jeszcze jestem przewodniczącąi to ja zadecyduję, kto pójdzie w delegacji, wybrałam siebie i

pana woźniaka
Przewodniczący rady: Przepraszam bardzo, ale nie przypominam sobie takiej sytuacji..,
Radna Kazimiera Kupczak: Pan wybrał siebie Pana Woźniak i nie wiem czy nie Pana
Twardowskiego.., Panią Aldonę
Przewodniczący rady: Nie przypominam sobie takiej sytuacji...
Radna Kazimiera Kupczak: A ja sobie przypominam l

Przewodniczący rady: ... zebym wybierał nie będąc przewodniczącym rady ...

Radna Kazimiera Kupczak: Tak! Ja sobie przypominam!
Przewodniczący rady: Odejdźmy od tematów związanych z kwestią kultury, z kwestią
obawiam się obawiam się nawet inwigilacji, ale jest komisja statutowa, proszę zgłosić wniosek,
aby komisja statutowa zapisała w statucie taki punkt, w którym będzie przewodniczący składał
sprawozdania, tylko mam nadzieję, ze będzie to określone, z cze1o te sprawozdania ma
składać przewodn iczący.
Radny Leszek Głąb: Ze swojej działalności.
Przewodniczący rady: No tego Pan nie powiedział, powiedział Pan, że przewodniczący będzie
składał sprawozdania z tego, co robi i gdzie bywa
Radny Leszek Głąb: Z działalności nie interesuje mnie prywatne działanie osób.
Przewodniczący rady: Uspokoił mnie Pan swoją wypowiedzią.
Radny Leszek Głąb: Panie przewodniczący ma Pan krótką pamięć, bo stwierdzenie, że w
trakcie szkolenia przeprowadzonego tu w tej sali nie wybrała się delegacja w trakcie tego
szkolenia na pogrzeb Pana Stanisława no to świadczy o Pana pamięci bardzo słabej, chyba Pan
wybiórczo pamięta jedne rzeczy, innych nie.
Przewodniczący rady: Ja pamiętam, że rzeczywiście radni wybierali się na pogrzeb, ale nie
pamiętam zeby to było określone mianem delegacji rady
Radna Kazimiera Kupczak: Była delegacja rady, bo Pan wybrał sam siebie.
Radny Leszek Głąb: Pan przewodniczący i osoby towarzyszące.
Radn'a Kazimiera Kupczak: Ponieważ było mało było osób na szkoleniu powiedziałam, że będą
tylko dwie osoby pójdę ja i Pan Woźniak, jako mieszkaniec Chojęcina. A Pan wybrał przedtem
swoją delegację.
Przewodniczący rady: Naprawdę, być może rzeczywiście muszę zacząc stosować specyfiki
wzmacniające pamięć, nie przypominam sobie sytuacji w ogóle.
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Wójt: Panie przewodniczący służę, bo dysponuję takim (...)

Przewodniczący rady: Potwierdzam, ze czasami podziwiam Pańską pamięć, to fakt.
Wójt: To tylko dzięki specyfikom.
Przewodniczący rady: Przypomnę/ ze z końcem kwietnia mija termin składania oświadczeń
majątkowych, tutaj prośba do radnych, aby najpóźniej do 30 kwietnia takie oświadczenia
wplynęły do biura rady. lnformuję również, że dzisiaj po rozmowie z Panem wójtem ustaliliŚmy
wspólne posiedzenie komisji rady, które odbędzie się 7 kwietnia o godz. 12.00 tematem będzie
omówienie inwestycji budowa przedszkola, budowa hali sportowej pojawiły się możliwości o
tym szerzej Pan wójt 7 kwietnia o godz. 12.00 zechce powiedzieć.
Pkt 18) Zamknięcie posiedzenia.
Po wyczerponiu tematów przewidzianych na dzisiejsze posiedzenie przewodniczqcy zamknqł
obrady XX\V sesji Rady Gminy Bralin i podziękował obecnym za udział.
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